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2011!
Vsem našim bralcem, naročnikom 

in oglaševalcem želimo vesele 
božične in novoletne praznike in 

veliko osebne sreče ter poslovnih 
uspehov v prihajajočem letu 2011.

Resničnost in verodostojnost informacij 
t\bo se naprej najpomembnejša naloga /gji 

Primorskega utripa.

Uredništvo

Naša prestolnica naj bi imela to čast, da so jo razglasili za najlepše 
okrašeno evropsko mesto v prazničnem decembru 2010. Ogledali smo 
si jo - in videli. Res je lepo. Veliko zvezd, okrašenih pročelij, smrek 
in smrečic, svetlobnih učinkov, okrašen grad, na ulicah pa množice 
mladih s plastičnimi kozarci v rokah.

Finančni šok za 
Primorske novice?
Če bo nekdanja direktorica Barbara Verdnik vztrajala 
pri izplačilu okoli 300 tisoč evrov odškodnine, grozijo 
Primorskim novicam morda velike finančne težave!
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Manj iger in več 
ruda stran
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Sedanja direktorica PN Suzana 
Zornada - Vrabec: „ Barbare Verdnik 
nisem odstavila jaz: Ponudila sem ji 
več možnosti, tudi delo novinarke, pa 
je vse zavrnila“.

Barabara Verdnik, trenutno 
brezposelna, čakajoč na odškodnino.

Za Avditorij ni videti rešitve?
V portoroškem Avditoriju je doslej poskušalo srečo že najmanj šest direktorjev 
in direktoric. Zaradi domnevno slabih poslovnih rezultatov odhaja tudi pravnik 
Moj mir Suhar.

Koga rešetirati?
^ h-VAnn a

V Izoli izredna seja za
rebalans 
proračuna

Župan Občine Izola mag. Igor 
Kolenc za četrtek, 16. 12. 2010, ob 
16.00 uri sklicuje 1. izredno sejo 
občinskega sveta v novem mandatu 
z eno samo točko: Predlog rebalansa 
proračuna Občine Izola za leto 2010. 
Tik pred iztekom proračunskega leta 
ugotavlja, da naj bi se v občinsko 
blagajno od prvotno načrtovanih 
skupnih prihodkov 30,94 milijona 
evrov (po več rebalansih) nateklo le 
okoli 13,7 milijona evrov, ali vsega 
44%. Rešitev: posojilo.Več na strani 3.

Svet je Cep, če nekomu nekaj daš, svet je [ep, če nekoga rad imaš, 
če roko stisneš komu, ki ga kaj boki, svet je kep, če si čtovek^do [judi!

Proslavili 15 let Turistice
Na svečani prireditvi 15.12.2010 v portoroškem Avditorij u so 
podelili priznanja ustanoviteljem, predavateljem in diplome 
123 diplomantom ter magistrom. Med visokimi priznanji, 
ki jih je za 15. obletnico delovanja prejela UP Turistica je 
tudi plaketa Občine Piran, ki jo je dekanji Turistice, doc. 
dr. Aleksandri Brezovec, izročil župan Občine Piran Peter 
Bossman. Prisotne je pozdravil prorektor UP izr. prof. dr. 
Roberto Biloslavo. Prvi dekan je bil mag. Marjan Tkalčič.

PRISRČNO IN VESELO PRAZNUJTE! 
ZDRAVO IN USPEŠNO TER 

PRIJAZNO NOVO LETO 2011,
VAM ISKRENO VOŠČIMO!
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BUONE FESTE E UN FELICE ANNO NUOVO!
SOCIALNI DEMOKRATI PIRAN 
SOCIALDEMOCRATICI PIRANO

Kodak
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Foto color labolatory, Obala 114, 6320 Portorož 

GSM: 041 602 697, tel.: 05 6771981, e-pošta: fotoquicklab@slol.net

SREČANJE S 
TARTINIJEVO 

VIOLINO
Svečani Novoletni koncert 
v gledališču Tartini Piran 

26. december ob 19. uri.

PBIBEDITVE
Božični in 
novoletni koncerti
Pod naslovom Novoletni Dunaj 
v Portorožu se bodo v torek, 21. 
decembra ob 19.30 uri portoroškem 
Avditoriju predstavili mladi pevci
Dunajski dečki.
Svečani novoletni koncert v 
portoroškem Avditoriju bo v četrtek, 
30. decembra, ob 19.30. Igral bo 
Orkester Slovenske Filharmonije. 
Prisluhnili bomo glasbenemu delu 
Johanna Straussa ml. Dirigent: 
Emmanuel Villaume.
V nedeljo, 26. 12. bo v dvorani 
Bonifika ob 19. uri božično-novoletni 
koncert Pihalnega orkestra Koper z 
gosti.
Božično novoletni koncert je bil 8. 
decembra tudi v Kavami Central v 
GH Portorož. Nastopili so Komorni 
moški zbor Karol Pahor Piran, 
Mešani pevski zbor Adriatic. Gosti 
večera so bili Teja Stegne, Eleonora 
Matijašič in Kvartet 7 plus. V 
Gledališču Koper, 29.12. ob 20. uri, 
prireja Dmštvo prijateljev glasbe 
Koper Gala božično-novoletni 
koncert s Slovenskim oktetom. 
Vstopnice 18/15/12 evrov.
Tudi letos bo silvestrovanje na 
Tartinijevem trgu v Piranu, 31. 
decembra s pričetkom ob 21. uri. 
Nastop: Ne me jugat, Rudi Bučar. V 
koprskem gledališču bo 31.12. ob 21. 
uri Silvestrski koncert z nastopom 
skupine Eroika. Vstopnina 30 evrov. 
Silvestrovanje bo tudi v koprski 
Taverni s koncertoma Big foot mama 
in Ikebana. Ognjemet ob 00.10.

Kaj pa zaselki?
So na hrvaškem zemljevidu 
polegsredinskečrtena morju 
vrisanitudislovenskizaselki?
Na Hrvaškem so 8. decembra 2010 
predstavili nov topografski zemljevid 
Hrvaške, kije pritegnil veliko pozornost 
tudi v Sloveniji, saj je na zemljevidu 
za Piranski zaliv vrisana sredinska 
črta, kot si jo na Hrvaškem že dolgo 
zamišljajo in od tega niti ne mislijo 
odstopiti. Arbitražno sodišče, ki bo po 
sporazumu edino pristojno za določitev 
meje na morju, bo začelo delovati šele 
po pristopnih pogajanjih Hrvaške 
z EU, torej čez kakšno leto ali dve. 
Zanimivo, da se nihče več (uradno) ne 
sprašuje kaj bo s slovenskimi zaselki 
Bužin, Skrile in Mlini, s katerimi sedaj 
de facto upravlja naša soseda, ki tudi 
mirne duše prodaja slovensko zemljišče 
onkraj Dragonje.
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Berlin

Okrogla miza SDS v Novi Gorici

VLADA BORUTA PAHORJA BREZ VIZIJE
17-letna rodila trojčke
Pred nedavnim je v veliki Britaniji rodila 10-letna deklica - otrok je dobil 
otroka. Nemški ilustrirani časnik Bild pa je 18. novembra objavil novico, 
da je v berlinski porodnišnici Charite1 s pomočjo carskega reza 17-letna 
mamica Jennifer v 28. tednu nosečnosti, 5. oktobra, prinesla na svet tri zdrave 
deklice. Do predčasnega poroda je prišlo s carskim rezom. Zanosila je kljub 
kontracepciji. Močno prehlajena je jemala antibiotike, ki so kot kaže preprečili 
zaščitno delovanje tablet proti zanositvi. Novinarka Kerstin Bense piše, da se 
sedaj išče očka treh sladkih malih zdravih deklic.

Bruselj
Kaj bi se zgodilo, če bi šel evro 
„kaput“?
Daje skupna evropska valuta evro v nevarnosti ter daje nimajo radi celo Kitajci, 
ki raje sprejemajo dolar, je že splošno znano. Malo manj pa kaj bi se zgodilo, 
če bi evro devalviral ali če bi ga ukinili? O tem nelagodnem vprašanju so se že 
razpisali nekateri evropski mediji. Nemški Bild je nedavno tega zapisal, da bi 
Nemci, na primer, radi imeli nazaj svojo nekoč priljubljeno marko ter da lahko v 
nekaterih trgovinah plačate nakup še vedno v markah, sicer pa da jih je v obtoku 
(v domači hrambi) še okoli 2 milijardi.
Zakaj sploh vprašanja o majavosti evra? Odgovor je navidezno preprost; 
najprej Grčija, potem Irska, kmalu morda Portugalska in Španija. Za reševanje 
plačilno-bilančnih težav EU skupaj z IMF poskuša zagotoviti poseben sklad, 
težak vsaj 750 milijard evrov. Pretežni del teh sredstev moramo na nek način 
zagotoviti proračunsko še stabilne članice evro- skupine, med katerimi je 
tudi naša država Slovenija, ki seje zaradi danega posojila Grčiji že zadolžila 
za 102 milijona evrov. Za Irsko pa mora po sporazumu finančnih ministrov 
EU zagotoviti za 200 do 250 milijonov evrov le bančnih poroštev. Posebnemu 
skladu torej za zdaj ne bomo nakazali gotovine, če pa Irska, ki potrebuje najmanj 
85 milijard evrov zunanje pomoči (bančni sistem je v kolapsu), ne bo mogla 
vrniti denarja - bo pesem za Slovenijo in dobrohotnega Pahorja drugačna, saj 
se vendar ve kaj pomenijo poroštva!

Reševanje plačilno-bilančnih težav je reševanje 
evra!
Reševanje držav, ki so zabredle v tako visoke minuse, 
je kajpak hkrati poskus reševanja stabilnosti evra, ki 
se kot evropska valuta padajoče vrednosti pojavlja na 
svetovnem finančnem tržišču.

„Plan B“ za evro!
Ali v Berlinu, glavnem mestu evropske gospodarske 
velesile Nemčije in najmočnejše članice EU, že 
snujejo t.i. tajni „Plan B“ za scenarij vrnitve nazaj 
na nacionalne valute in sicer v tistih državah članicah 
EU, ki imajo prevelike plačilno-bilančne primanjkljaje 
in so na robu finančne katastrofe zaradi in so hkrati 
prezadolžene?
Po tem scenariju naj bi take članice evrske skupine 
skupno evropsko valuto evre zamenjale za „bolj 
zanesljivo11 novo (svojo nacionalno) valuto. Problem 
bi bil kratkoročno rešljiv s poznejšo depreciacijo lastne 
valute nasproti evru oziroma določitvijo primernega

Neodvisni nestrankarski časnik za območje Slovenske Istre in zamejstva Primorski utrip
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Časopis je vpisan v razvidu medijev Ministrska 
za kulturo RS pod zap. štev. 460.
Na podlagi zakona o davku na dodano vrednost 
(Ur. List RS št. 89/98) sodi časopis med proizvode 
za katere se obračunava DDV po stopnji 8,5%.

V torek, 07.12.2010 se je v mali 
dvorani Kulturnega doma v Novi 
Gorici odvijala okrogla miza, na temo 
» Kam nas je pripeljala Pahorjeva 
vlada v dveh letih svojega mandata 
? «. Gostje okrogle mize so bili 
mag. Andrej Šircelj, predsednik 
Odbora za finance pri Strokovnem 
svetu SDS, Eva Irgl, poslanka SDS 
in predsednica Komisije za peticije 
ter za človekove pravice in enake 
možnosti, Zofija Mazej Kukovič, 
bivša ministrica za zdravje in bodoča 
poslanka v Evropskem parlamentu, 
predsednica Gospodarskega foruma 
SDS in predsednica Odbora za zdravje 
v Strokovnem svetu SDS in mag. 
Tomaž Slokar, podžupan Mestne 
občine Nova Gorica.
Mag. Andrej Šircelj je poudaril, daje 
stanje v državi zaskrbljujoče, saj je 
vlada Boruta Pahorja brez vsakršne 
vizije. Vlada je ustvarila skoraj 2 
milijardi proračunskega primankljaja, 
povečala negotovost bančnega 
sistema, podvojila število stečajev, 
nezaposlenost že vedno narašča. Za 
razbremenitev gospodarstva bi bilo 
potrebno znižati stopnjo davka od 
dohodkov pravnih oseb, ter zagotoviti 
neposredno jamstvo države za mala in 
srednja podjetja. Predlaga ustanovitev

» slabe banke », kamor bi banke lahko 
prenesle slabe naložbe in slaba posojila 
in bi tako pri njihovem poslovanju 
nastala sprostitev, gospodarstvo pa bi 
prišlo do novih posojil in naložb. 
Zofija Mazej Kukovič je menila, da 
so tudi v času gospodarske krize nove 
priložnosti za delo, saj imajo ljudje 
veliko plodnih zamisli, za katere pa 
mora država vzpostaviti pogoje. Veliko 
je tudi odprtih možnosti in potreb po 
delu pri skrbi za starejše in onemogle, 
v turizmu in na kmetijah. Zdajšnja 
vlada ne ustvarja pogojev za razvoj 
malega in srednjega podjetništva. 
Zaskrbljujoče je tudi dejstvo, da 
vlada vidi prihranek pri ukinjanju 
porodnišnic in zmanjševanju sredstev, 
ki jih prejme mati ob rojstvu otroka. 
Poudarilaje tudi pomen okoljevarstva, 
ter opozorila na veliko onesnaženost 
zraka in skrbi za lastno zdravje.
Mag. Tomaž Slokar je navedel, da 
se slabo gospodarjenje vlade prav 
gotovo pozna tudi na ravni občin. 
Izpostavil je velik pomen odgovorih 
oseb v zasebnih podjetij, pri čemer bi 
morali odgovorni v javnih podjetjih 
nositi še toliko večjo odgovornost. 
Po njegovem mnenju bi vlada morala 
hitreje in učinkoviteje poskrbeti za 
izhod iz krize, v katero pa Slovenija

še vedno vse globlje pada. Prav tako 
je opozoril na krizo vrednot, ki nas 
spremlja na vseh segmentih našega 
življenja.
Eva Irgl je izpostavila vprašanje, ali 
še živimo v pravni državi, saj sama 
vidi da gre za teptanje človekovih 
pravic tako v primeru odlikovanja 
Ertla, v poimenovanju ulice po 
diktatorju Titu in imenovanju Masleše 
za predsednika Vrhovnega sodišča 
RS. V nadaljevanju je predstavila 
sprejeti zakon o RTV Slovenija, o 
katerem so 12.12.2010 glasovali 
na voliščih. Meni, da je zakon slab, 
čemur pritrjujejo tudi posamezniki 
iz koalicije, poznavalci medijskega 
prostora in uslužbenci RTV. Šlednji 
pravzaprav ustvarjajo program in jim 
ni mar za politično kupčkanje. Zakon 
o RTV ne bo prinesel samostojnosti 
in neodvisnosti novinarjev, kot tudi 
ne kvalitetnega, kredibilnega in 
prodornega programa ne. Pri vsem 
skupaj gre za popolno politično 
obvladovanje RTV, zlasti s strani 
stranke Zares. Prisotne je pozvala, 
naj na referendumu glasujejo proti, 
sicer bo posledica zakona ideološki, 
kapitalski in politični prevzem RTV 
Slovenija, je zapisala Patricija Šulin, 
predsednica MO SDS Nova Gorica.

se radi pogovarjali o vrnitvi k stari dobri marki, je med 
drugim zapisal časopis Bild. Sicer pa smo o tej problematiki - o tem, da evro ni 
prinesel blaginje, v Primorskem utripu že pisali v eni izmed prejšnjih številk in 
navedli tudi vzroke.

valutnega razmerja. 
Da, tudi v Nemčiji Začetek

ene

Bruselj
Zaprli gostilno - “Slovensko hišo”, ki 
jo je v Sloveniji odlično promoviral 
evropski poslanec NSi Lojze Peterle

Poslanec evropskega parlamenta Zoran Thaler nam j e povedal, da naj bi v Bruslju, 
nedaleč od parlamenta, pred kratkim zaprli t.i. Slovensko hišo, kije bila v bistvu 
gostilna v privatni lasti Slovenca. Številni mimoidoči menda niso niti razumeli 
kaj ta napis na pročelju sploh pomeni.
Gostilna ni imele niti ustreznih pogojev za sestanke naših predstavnikov, ki so 
bili tja povabljeni. Pred leti smo si novinarji morali pred tiskovno konferenco v 
ozkem prostoru v prvem nadstropju celo sami sestaviti gostilniške mize. Gostilna 
ni bila v lasti Republike Slovenije, lastnik pa je dovolil napis Slovenian Mouse.

Odgovor finančnih ekspertov na Plan B:
Nova valuta ne bi koristila nikomur, zlasti ne v sedanjem mednarodnem 
položaju. Takšen korak bi imel katastrofalne posledice za evropske banke. 
Obstaja resna nevarnost, da bi propad Evra v končni fazi pomenil začetek 
razpada Evropske unije, česar si za zdaj nihče od udeležencev ne želi, menijo 
finančni eksperti.
Kljub temu bi bilo modro vprašati guvernerja Banke Slovenije, če morda le ni 
dal uničiti vseh slovenskih tolarjev?

Moskva
Ruska federacija tudi uradno 
prevzela krivdo za masaker 
poljskih oficirjev
Nekdanji sovjetski diktator Josip Visarionovič Stalin je leta 1940 naročil uboj 
22.000 mladih poljskih oficirjev, ki sojih sovjetske posebne enote zverinsko 
pobile v gozdu blizu Katina na Poljskem. Sovjeti so vse sledi skrbno zabrisali 
in vse do leta 1990 krivdo za masovni umor pripisovali nemški redni vojski 
Wehrmacht. (Nemčija je Poljsko napadla že septembra leta 1939). V nedeljo, 
26. novembra 2010, je krivda nekdanje sovjetske armade tudi uradno potrjena. 
Namreč ruski spodnji dom parlamenta je o tem izdal posebno noto - noto 
priznanja - z obžalovanjem.

od EU 
svobod
1. maja 2011 bo potekel 
7-letni moratorij 
blokade svobode trga 
delovne sile!

V Evropski uniji veljajo 
deklarirane štiri svobode; prost 
pretok blaga, prost pretok oseb 
(trga delovne sile), prost pretok 
storitev, prost pretok kapitala. 
Računajoč na velike koristi in 
svobodni trg je leta 2004 v paketu 
še devetih nekdanjih socialističnih 
držav pristopila k EU tudi 
Slovenija. Še pred vstopom je 
morala izpolniti t.i. maastrichtska 
konvergenčna merila, sprejeli 
smo skupno evropsko valuto evro 
in širni evropski svet z okoli 400 
milijoni potrošnikov se nam je 
odprl. Pa je res tako? Ali slovenski 
delavec, državljan EU (to je 
vsaka oseba, ki ima državljanstvo 
države članice) lahko gre delat 
kamorkoli, v katero koli od 
držav članic EU? Ne! Nekatere 
članice EU (med njimi tudi naša 
soseda Avstrija) so si namreč že 
pred odpiranjem svobode trgov 
delovne sile zagotovile 7-letni 
„premor“, ki se bo iztekel na dan 
mednarodnega praznika dela, 
1. maja 2011. Iz tega lahko le 
ugotovimo, da t.i. EU svobode še 
vedno capljajo za zapisanimi in 
izrečenimi besedami.

Pa še res je
Preveč
turistov
Medtem ko so prebivalci Benetk 
protestirali proti čedalje višjim 
cenam - in čedalje številnejšim 
turistom - morajo piranski 
turistični delavci globoko seči v 
žep in (do)plačati letalske prevoze, 
če želijo na primer iz Rima ali 
Beograda pridobiti kakšnega 
turista.
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Izola ni osamljeni primer
Izvoljeni na lokalnih volitvah 2010 so že zavzeli svoja 
mesta, župani ugotavljajo stanje, številne uradnike je 
strah ali bodo ob službo. V Izoli pa še grenko spoznanje, 
da bodo težko uresničevali načrtovano.

Vsak Referendum uspe!
Živahna razprava o zakonu o RTV, ki je žal na referendumu (12. decembra 2010) ob 
nizki udeležbi 14,63%, padel (za zakon je glasovalo 27,36%, proti 72,64% volivcev), 
je bila tudi na Obali - v Piranu in Kopru.

Če malce pogledamo dane obljube, lahko z gotovostjo trdimo, da jih 
v štiriletnem mandatu ne bo mogoče uresničiti. Zlasti tudi zato ne, ker ni 
gospodarske zagnanosti, ker se zmanjšujejo proračunski prihodki v občinske in 
državno blagajno in ker kriza v Sloveniji nikakor ne popušča. Tako so ponekod 
v lokalnih skupnostih prišli do položaja, ko je skoraj polovica proračuna 
odvisna od ugodne prodaje občinskega premoženja. Tak primer imamo v Izoli, 
saj je tekočih prihodkov v občinski proračun zdaleč premalo in kaj lahko se 
zgodi, da bodo v proračunskem letu 2011 morda s težavo zagotavljali celo 
denar za plače 70 zaposlenih.
Izola pa ni osamljeni primer, ko se neka bogata občina, ki ne potrebuje sredstev 
primerne porabe, skozi noč prelevi v proračunsko revno občino, ki je odvisna 
od države in ne more zakrpati niti kakšne večje cestne luknje.
Od predvolilne evforije in obljub sta minila že dva meseca. Mora še dva, pa 
bomo volivci nanje pozabili. Le kdo bi si (razen opozicije) vse zapomnil, sledil 
uresničevanju neštetih programov...
Sicer pa so si bile obljube podobne kot jajce jajcu: „Ustvarili bomo prijazno 
okolje za razvoj podjetništva in zavzemali se bomo za razcvet malih in 
srednjih podjetij ter zagotovili pregledno, odgovorno in pošteno gospodarjenje 
z javnimi (občinskimi, državnimi) sredstvi. Zagotovili bomo dolgotrajno 
delovanje socialne države na podlagi solidarnosti in osebne odgovornosti in 
seveda pravno državo. Prepričani smo, da Slovenija premore veliko več“!
Ali pri takih in podobnih predvolilnih obljubah lahko držite kandidata za 
besedo? Ne!
Popolnoma drugače je - in to ne more v pozabo, če kandidat ali kandidatka 
obljublja nova delovna mesta, čistilno napravo, toliko in toliko stanovanj, 
garažno hišo, vrtec, šolo, ribiški pomol, obrtno cono, športni in kulturni 
center... Torej nekaj konkretnega. S tem pa se je kandidat tudi konkretno 
zavezal - in če tega ne bo uresničil - tvega izvolitev v naslednjem mandatu.
V Desusu so na primer zapisali prav všečni stavek:“Krepili in negovali bomo 
vzdušje družbene solidarnosti, prijaznosti in sodelovanja“.
V Združeni Istri so zapisali: „Dovolj imamo praznjenja proračuna in bogatenja 
posameznikov".
V SD:"Občino bomo vodili z dialogom in spoštovanjem vsakogar".
V Neodvisen.si - lndipendente.si so za svobodo mišljenja in izražanje volje 
posameznika.
V stranki Piran je naš so naštevali predvsem tudi to kaj so že postorili.
V LDS so za oživitev storitvenih dejavnosti v mestu Piran, da bi tako povrnili 
sijaj in živahnost mestnemu jedru.
V ZZP so za gospodarski napredek, avtonomijo mesta Piran in olajšave za 
življenje in delo ljudi.
Veliko optimizma in tudi revolucionarnih besed.

Franc Krajnc

Registrirati lobiste
Posamezniki ali skupine, ki bodo v bodoče poskušali lobirati (vplivati) na 
poslance, vodilne politike v institucijah državnega pomena, se bodo morali 
predhodno registrirati, kar pomeni prek komisije za preprečevanje korupcije 
vpisati se v register lobistov. Globa za nespoštovanje predpisanega: 1.200,00 
evrov. Prepovedano bo zavajati državne uradnike, jih spravljati v zmoto in 
nepošteno postavljati svoj interes. Kdo bo vplival na javne funkcionarje bo 
kot rečeno kaznovan. Še več, če bo lobist kršil zakon bo lahko začasno ali 
trajno izpisan iz registra lobistov. Le tega ne vemo, kako se je to pri nas v 
Sloveniji imenovalo doslej? V ZDA so lobisti čislani možje, organizirani v 
skupnosti.

Župana Pirana in Izole 
si ze postavljata svoje 
nove sodelavce
Piranski župan Peter Bossman in izolski, mag. Igor 
Kolenc si ustvarjata krog svojih zaupljivih sodelavcev, 
ki so jima stali ob strani v času volilne kampanje.

Če ne bo veljali pravilo “koliko kadrov notri, toliko ven” bo morebitni 
povečan krog sodelavcev na občinah pomenil tudi višje davkoplačevalske 
stroške.
V Piranu je magistrico ekonomije in novinarko Danico Cmrečnjak na mestu 
vodje za stike z javnostmi zamenjala Slavica Tucakov. Cmrečnjakova bo 
še naprej urejala občinsko glasilo in skrbela za ažuriranje spletne strani 
občine. Vodja županovega kabineta je postal Dimitrije Šamšal. Novost je 
projektni sodelavec, Jernej Brvar. Nova sodelavka na občinski upravi je 
tudi Monika Romanello Rebol. Na mestu občinske svetnice jo bo zamenjal 
Alen Radojkovič (SD), Petra Bossmana pa kot občinskega svetnika Mitja 
Troha. Vsi, razen Brvarja, s katerim so sklenili pogodbo, so zaposleni 
za določen čas. Nikomur od dosedanjih uslužbencev na občini ne grozi 
odpoved. Svetovalcu prejšnjega župana Tomaža Gantarja Igorju Maherju je 
župan Bossman podaljšal zaposlitev za šest mesecev. Tudi načelnica urada 
za družbene dejavnosti Lada Tancer in direktorica občinske uprave Nataša 
Likar sta, kot smo izvedeli, za zdaj lahko popolnoma mirni. Popolnoma nova 
sta tudi piranska podžupana; Gašpar Gašpar Mišič (Neodvisen.si) in Bruno 
Fonda ( Samoupravna narodna skupnost Italijanov).
Če več zaposlenih na piranski občinski pomeni boljše in hitrejše delo uprave 
je odlično, če pa to pomeni organizacijsko zmedo, o kateri sedaj že govorijo 
na cesti, pač ni dobro, povečujejo pa se tudi stroški.
Občina Izola ima trenutno poleg poskusov kadrovskih zamenjav (GIZ naj bi 
prevzel član SD Danilo Markočič - član DeSUS, novosti so tudi v kabinetu 
župana), precejšnje probleme z neuravnoteženimi financami, zato se sedaj 
najbolj ukvarjajo z rebalansom proračuna 2010.
Mesto podžupana sta zasedla Branko Simonovič (DeSUS) in pripadnik 
italijanske skupnosti Felice Žiža.

Da je moč medijev velika in oblikujejo javno mnenje ni nobenega dvoma. Da pa z vsakim novim ministrom v 
Sloveniji prihaja kakšen nov zakon pa se zdi že malce pretirano.
Prav predlog novega zakona o Radioteleviziji Slovenija je vnesel v vrste opozicije morje besedičenja kako nevaren 
je ter da skoraj ni potrebe po spremembah zakona, ki ga je pred petimi leti spisal poslanec SDS Grims. Volivci 
so tako spet morali na referendum in odločati o nečemu, česar zagotovo niso v popolnosti razumeli - splahnili so 
dobri štirje milijoni evrov!

Kaj bi urejal novi 
zakon o RTV?
Neuresničeni zakon o RTV je 
pripravlja skupina na čelu z ministrico 
Majdo Širca in prinaša nekaj novosti. 
Zakon o RTV ureja status in delovanje 
Radiotelevizije Slovenija, ki je 
samostojna pravna oseba javnega 
prava posebnega kulturnega in 
nacionalnega pomena To je med 
drugim poudarila ministrica za 
kulturo Majda Širca na okrogli mizi 
25. novembra v Avditoriju, ki so se 
je udeležili tudi predsednik uprave 
RTV mag. Boris Filli, profesor 
Milosavljevič, predsednik uprave Dela 
Jurij Giacomelli, predstavnik POP 
TV, predsednik sindikata novinarjev 
Iztok Jurančič in drugi. Udeležence 
je pozdravil novi župan Občine 
Piran Peter Bossaman. Iz njegovega 
nagovora se je dalo razumeti, da 
bi novinarji morali spremeniti slog 
svojega delovanja, saj se večkrat 
zgodi, da si novinar postavi v mediju 
svoje vprašanje, ga razglablja in bralec 
na koncu ne ve kaj je resnica. Vse 
skupaj pa ni daleč od resnice, da gre v 
zadnjem času, v zaostrenih razmerah 
na medijskem tržišču, tudi za deviacijo 
slovenskega novinarstva, ki bi moralo 
ravnati najbolj odgovorno prav v času 
naj večjega razslojevanja naše družbe. 
Na srečo j e to bolj prisotno v nekaterih 
tiskanih medijih.
Razprava o predlogu novega zakona 
o RTV je bila tudi v Rotundi v Kopru, 
ki jo je organizirala stranka Zares, 
ministrica za kulturo pa je temeljna 
izhodišča zakona predstavila tudi 
piranskemu županu Petru Bossmanu. 
Glasovanje na referendumu je 
bilo 12. decembra 2010 na vseh 
slovenskih voliščih od 7.00 do 
19.00 ure. Vprašanje je bilo: “Ali 
ste za to, da se uveljavi Zakon o 
radioteleviziji Slovenija, ki ga je 
sprejel Državni zbor na seji dne 20.
oktobra 2010”?
Neuresničeni zakon ima 59 členov. 
RTV Slovenija ostaja edini javni 
medij v Sloveniji, za katerega je treba 
plačevati RTV prispevek. Le na tak 
način, v izogibanje komercializaciji 
in soodvisnosti od kapitala ter 
zasebnih in političnih vplivov, 
ostaja RTV samostojna pravna oseba 
javnega prava posebnega kulturnega 
in nacionalnega pomena ter tako skozi 
nabor vsebin, programov in storitev 
ter kakovostno in raznoliko ponudbo 
omogoča dostop širše javnosti do teh 
vsebin.

Z okrogle mize o novem zakonu o RTV v Avditoriju, 25. 11. 2010. 
FOTO: FK- Primorski utrip.

Lastnik RTV 
je Republika 
Slovenija - in ni 
bilo nevarnosti 
privatizacije!
Edini ustanovitelj in lastnik RTV 
Slovenija je Republika Slovenija. 
Ministrica Majda Širca je večkrat 
poudarila, da RTV ni mogoče 
privatizirati in daje tabojazen opozicije 
odveč. Dolžnost ustanovitelja je 
zagotavljati strokovno in uredniško 
neodvisnost RTV Slovenije, primemo 
financiranje in ustrezno ureditev, ki je 
podlaga za pridobivanje sredstev za 
izvajanje javne službe ob spoštovanju 
finančne stabilnosti virov financiranja 
RTV.

V imenu RS uresničuje te pravice 
Svet RTV, ki ne bi bil več tako 
številčen. Imel bi 17 članov (8 manj) 
in imeli bi 5-letni mandat. Sprejema 
letni programsko-poslovni načrt in 
programske sheme, etične in strokovne 
standarde delovanja RTV in ima tudi 
številne druge pristojnosti.
Upravo RTV bi sestavljalo 5 članov. 
Vodi jo generalni direktor. V tem 
mandatu mag. Boris Filli. Mandat 
članov uprave je 4 leta.
Odgovorne urednike imenuje in 
razrešuje uprava. Razpis je zunaj, 
čas za prijave 17. december. V RTV 
deluje tudi Svet delavcev.

Pomembna je 
gledanost
Posebno vprašanje je seveda 
gledanost TV programov nacionalke. 
Zagotovo, daje na primer Big Brother 
na komercialni POP TV veliko bolj 
gledana oddaja kot kakšen glasbeni 
koncert na nacionalni TV. Če pri 
komercialnih televizijah skorajda ni 
omejitev glede oglaševanja, je pri 
javni TV to omejeno. Gre namreč za 
razmerje med novinarskimi prispevki 
in komercialnimi oglasi. V vsebinah 
in programih RTV Slovenija ni 
dovoljena politična propaganda, 
izjemoma seveda v času volilne 
kampanje. Prav tako ni dovoljena 
verska propaganda.

Finančna pravila 
in letošnji uspeh 
RTV
RTV zagotavlja jasno, pregledno in 
primerno ločevanje dejavnosti javne 
službe in dejavnosti, ki ne spadajo 
v javno službo, vključno z jasnim 
ločevanjem računovodskih izkazov. 
Kot je na okrogli mizi v Avditoriju 
povedal predsednik uprave in 
generalni direktor RTV mag. Boris 
Filli bodo letos zabeležili okoli 120 
milijonov evrov prihodkov, od tega 
iz naslova prispevkov 85 milijonov. 
Razliko morajo zaslužiti na trgu. 
Meni tudi, da je mogoče oglasni 
prostor veliko lažje tržiti z dobro 
gledanimi in zanimivimi oddajami.

Srečanje z novinarji

Na zanimivem prednovoletnem 
družabnem srečanju s prof. dr. 
Stojanom Petelinom, rednim

predavateljem na FPP, je tekla beseda 
tudi o aktualni problematiki razvoja 
prometa, graditve tunelov in druge 
prometne infrastrukture v Sloveniji.

FOTO: FK-Primorski utrip.

Njegovemu izvajanju v Ribiški kantini 
v Portorožu, 9. 12. 2010, so prisluhnili 
novinarji RTV, Dela in Primorskega 
utripa. Novinar Lado Bandelj mu je 
ob tej priložnosti izročil najnovejše 
znamenito knjigo Borisa Pahorja, 
Nekropola.
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Delo 2020: Prva regijska okrogla miza v Kopru Klub gospodarstvenikov o finančnih gibanjih v svetu

Obala - soustvarjalka zgodb prihodnjega desetletja
Osrednja slovenska časopisna hiša Delo je v četrtek, 25. novembra 2010, v okviru projekta Delo 2020, v Gledališču 
Koper organizirala prvo regijsko okroglo mizo (v nizu več načrtovanih po Sloveniji) z naslovom Obala-soustvarjalka 
zgodb prihodnjega desetletja. Povabljeni govorci na okrogli mizi so bili (na fotografiji z leve) dr. Vlado Malačič - vodja 
enote na Morski biološki postaji Piran, Japec Jakopin - soustanovitelj podjetja Seaway, dr. Irena Fonda - direktorica 
ribogojnice Fonda, Marjan Batagelj - direktor Batagel& co. Turizem Kras, Bruno Korelič, nekdanji predsednik uprave 
Luke Koper.
Udeležence je najprej pozdravil predsednik uprave Dela Jurij Giacomelli, uvodno besedo sta imela odgovorna urednica 
Dela Romana Dobnikar Šeruga in novinar dopisništva Delo v Kopru Boris Šuligoj, okroglo mizo pa je povezovala 
novinarka Dela Majda Dodevska.

Z okrogle mize Dela v Kopru, 25. 11. 2010.
Z leve: Dr. Vlado Malačič, Japec Jakomin, dr. Irena Fonda, Marjan Batagelj, Bruno Korelič.

Z organizacijo 
okroglih miz 
želi Delo najti 
pot do boljše 
prihodnosti, 
predvsem pa 
želijo dobiti 
odgovore 
na ključna 
vprašanja 
kakšne so 
možnosti 
razvoja v
posameznih 
regijah. Prav 
zaradi tega 
so povabili na okroglo 
mizo ugledna primorska 
imena, pač one, ki v svoji 
podjetniški, gospodarski in 
znanstveni praksi in teoriji 
imajo kaj pokazati.
V razpravi, v kateri j e deloma 
sodelovala tudi publika, 
so se dotaknili predvsem 
dveh bistvenih tem za 
območje Obale; turizma 
in koprskega pristanišča.
Ocenili so, da naš turizem 
vse doslej ni izoblikoval 
svoje prave identitete in
tudi ne blagovne znamke, s katero bi 
lahko privabili več (bogatih) gostov. 
Bruno Korelič je poudaril potrebo 
po tretjem pomolu, ki naj bi prinesel 
vsaj tisoč novih delovnih mest, glede 
t.i. slovenskega logističnega holdinga 
pa ima svoje (pridržano) mnenje. 
Dr. Vlado Malačič je mnenja, da bi 
bilo treba več pozornosti posvetiti 
izobraževanju tehniškega kadra. 
Imamo premalo inženirjev, strojnikov 
in drugi tehniških poklicev - in preveč 
ekonomistov. Sicer pa so govorniki 
na splošno menili, da je na Obali še 
veliko prostora za boljšo prihodnost. 
Premalo naredimo za spodbujanje 
mladih k inovativnosti, tehniškim 
študijem, ni dovolj stanovanj za mlade 
družine in podobno. Za velik uspeh 
lahko štejemo ustanovitev Univerze 
na Primorskem, je iz vrst gledalstva 
povedal minister za zdravje Dorjan 
Marušič. Škoda, daje ostalo premalo 
časa za publiko, zato bi bilo dobro, če 
bi podobne okrogle mize še ponovili. 
Za pogostitev so poskrbeli znani 
oljkar iz Strunjana Vanja Dujc, nosilec 
zlate medalje iz Šanghaja za ekstra 
deviško olje in Turistična kmetija 
Mahnič.

Slaba popotnica iz 
leta 2009
Obalno-kraška regija je po lanskih 
poslovnih rezultatih - po bilančnem 
uspehu, padla na zadnje mesto 
med 12 slovenskimi statističnimi 
regijami. 161,388 milijonov neto 
čiste izgube. Kar 80,9% vse čiste 
izgube pridelano na območju občine 
Koper!

Gospodarske družbe (3.586) so 
ustvarile le 5,3% skupnih prihodkov 
vseh družb v RS. Pri njih je bilo 4,6 
vseh zaposlenih v RS.
V bilančnem letu 2009 je bila naša 

regija z daleč največjim zneskom 
neto čiste izgube v znesku 161,388 
milijonov evrov - in kar 80,9 % 
čiste izgube je bilo "pridelano” na 
območju Mestne občine Koper, kjer 
je tudi največ (77,5% gospodarskih 
družb!

Optimistične napovedi na okrogli 
mizi Dela o prihodnosti Obale do leta 
2020 je nekoliko zasenčil odgovorni 
urednik Primorskega utripa, ki je 
navedel nekaj podatkov, ki kažejo 
na diametralno nasprotje splošnega

mišljenja o “bogati” Obali. Uradni 
podatki Agencije RS za javnopravne 
evidence in storitve - Izpostava Koper, 
kažejo klavrno sliko o bilančnih 
pokazateljih gospodarskih družb v 
obalno-kraškega območja v preteklem 
letu 2009, kar je vsekakor slaba 
popotnica za leto 2010. Pri tem je 
treba upoštevati, daje največ (77,5%) 
gospodarskih družb s sedežem prav 
na Obali in da naj bi bilo prav v Kopru 
največ brezposelnih oseb.

Na 100 evrov 
prihodkov 103,9 
evra odhodkov
Na 100 evrov prihodkov so imele 

gospodarske družbe z Obale in 
Krasa 103,9 evra odhodkov in so 
torej poslovale z izgubo. Pri 
161,388 milijonih evrov neto čiste 
izgube je obalno-kraška regija po 
gospodarski uspešnosti padla na 
zadnje mesto med 12 statističnimi 
regijami v Sloveniji. Verjeli ali ne, 
tako pač kažejo podatki, 
ki jih ekskluzivno objavlja 
verodostojen Primorski utrip. 
Zanimivo je, da so k izgubam 
na obalno - kraškem območju 
(predvsem na Obali) največ 
prispevali trije “vlečni konji” 
koprskega gospodarstva.
Bralci naj sami ugotovijo kdo 
so, ker j ih ne želimo imenovati.
Iz absolutnih podatkov o 
poslovanju je mogoče sklepati, 
da so se na obalno-kraškem 
območju v letu 2009 učinki 
finančne in gospodarske krize, ki seje 
začela leta2008, še poglobili. Naj večja 
nevarnost za naše gospodarstvo je 
nadaljnje povečevanje dolgoročnega 
zadolževanja, zmanjševanje kapitala 
in padec proizvodnje ali storitev ter 
seveda brezposelnost. Toliko opevani 
turizem ni panoga, ampak le pojem. 
Gospodarska registrirana panoga je 
gostinstvo. Gospodarske družbe (209) 
iz tega naslova so lani v obalno- 
kraškem območju zabeležile 131,9 
milijona evrov čistih prihodkov od 
prodaje. To je toliko kot eno večje 
koprsko podjetje. Multiplikativni 
faktor turizma pa je težko izračunati 
- a prav na turizem se vsi dobro 
spoznajo, še najbolj tisti, ki si ne 
služijo tega trdega kruha.

Podlaga za optimizem 2020 je torej 
bolj slaba. Če držijo prve informacije 
naj bi že leto 2010 vendarle pokazalo

nekoliko boljšo sliko.

Med udeleženci na okrogli mizi 
Dela so bili tudi minister za zdravje 
Dorjan Marušič, poslanec SD v DZ 
Marjan Križman, župan MOK Boris 
Popovič, kandidat za župana MOK 
Janez Starman, direktor Turističnega 
združenja Portorož Jadran Furlanič, 
novi občinski svetnik in podžupan 
Občine Piran Gašpar Gašpar Mišič, 
direktorica Primorskih novic Suzana 
Zomada - Vrabec, Vojko Čok in 
drugi.

Čestitke Vanji 
Dujcu.
Za velik uspeh oljkarja Vanje D ujca

iz Strunjana, člana Štorte in DOS1, 
na letošnji svetovni razstavi EXPO 
v Šanghaju, kjer je osvojil zlato 
priznanje za ekstra deviško oljčno 
olje, sta mu čestitala tudi direktorica 
Primorskih novic Suzana Zomada- 
Vrabec in predsednik uprave Dela 
Jurij Giacomelli.
FOTO: FK-Primorski utrip.

Slovenija pred novo 
finančno perspektivo
Gost na srečanju Kluba gospodarstvenikov Slovenske Istre v Banki 
Koper (22. 11.) je bil tokrat prof. dr. Moj mir Mrak z EF Ljubljana, velik 
poznavalec mednarodnih financ.
Tema razgovora, ki jo je predlagal predsednik Kluba gospodarstvenikov 
Vojko Čok, je bila: Mednarodno finančno okolje in njegov vpliv na pogoje 
poslovanja v Sloveniji.

Gospodarski in finančni prostor, zlasti znotraj EU, postaja vse bolj zahtevna 
in težko obvladljiva celota. Dogaja se celo, da Evropa izgublja na svetovnem 
prizorišču ter da se njena teža v svetovni ekonomiji zmanjšuje, smo lahko 
slišali. Tudi to, da prihaja do t.i. valutnih vojn (primer ZDA - Kitajska). 
Profesor Mrak je v dobri uri zelo nazorno prikazal finančno stanje oziroma 
uspehe v državah Evropske unije, v katerih so sprejeli ustrezne fiskalne pakete, 
zaradi česar nekatere (kot na primer Nemčija) niso več v recesiji. Evropske 
države želijo priti iz krize tudi s povečanim izvozom, vsem pa to žal ne us_pe. Vse 
manj je tudi tistih z velikimi plačilnobilančnimi presežki. Nasprotno: Španija, 
Grčija, Portugalska, sedaj še Irska, so države ki potrebujejo solidarno pomoč 
članic EU, če že ne zaradi reševanja njihovega plačilnobilančnega deficita pa 
zaradi zaščite vrednosti skupne evropske valute evra, ki tako lahko izgublja 
vrednost nasproti ameriškemu dolarju.
Kaj se torej dogaja? Evro-območje je v letu 2008 preplavila globalna finančna 
in gospodarska kriza, iz katere pa so doslej izkopale le redke članice. Vse v EU 
je tako rekoč predpisano in prihaja iz Bruslja; od kriterijev dovoljene višine 
javnega dolga (do 60% BDP), proračunskega primanjkljaja (do 3% BDP), 
centralna evropska banka ne želi devalvirati evra. Okoli 70% trgovine poteka 
med članicami EU, kar kaže na dokaj zaprt gospodarski krog.
Vedeti je treba, daje bila globalna kriza leta 2008 le v Evropi in ZDA, ne pa v

Aziji, kije gospodarsko že 
zacvetela.
Ko se je stvar v EU 
začela lomiti, so sprejeli 
pakt stabilnosti, ki pa ni 
bil dovolj robusten, ni 
funkcioniral, je povedal 
prof. Mojmir Mrak. 
Zanimivo, da sta paktu, ki 
določa dovoljene odstotke 
zadolženosti, najbolj 
nasprotovali Nemčija 
in Francija. V EU smo 
ustanovili garancijski 
sklad. V primeru posojil 

Grčiji okoli 110 milijard evrov naj bi 80 milijard zagotovila EU, 30 pa 
Mednarodni monetarni sklad (IMF). Tuje še sedaj Irska, ki potrebuje kar 85 
milijard evrov posojil. Sklad bo odkupoval vse obveznosti držav članic EU, 
ki se bodo znašle v težavah. Če posamezna država bankrotira, zbogom naša 
zastavljena proračunska sredstva! Tako naša EU počasi spominja na nekdanjo 
Jugoslavija, s centralno-planskim gospodarstvom in reševanjem obubožanih 
republik.
Slovenija seje začela gospodarsko potapljati leta 2008, že prej pa seje v tujini 
zadolževala.
Tako, da danes 
znaša njen
zunanji bruto 
dolg skoraj 42 
milijard evrov, 
neto dolg pa 
okoli 11 milijard 
evrov. Nikakor 
pa Slovenija ni 
na poti Grčije, 
smo lahko slišali.
Pa tudi kako 
sedaj mi moramo 
pomagati.
„Dajmo se raje 
sami zadolžiti, pa
nam bodo pomagali drugi", je bilo lahkotno mnenje enega od sogovornikov.

100 milijard za evropski proračun. 
Nov način članarine z E-davki.

Evropski letni proračun znaša okoli 100 milijard evrov. V času nove finančne 
perspektive EU bi to znašalo nekaj več kot 700 milijard evrov. Za finančno 
perspektivo 2007 - 2013 se je govorilo o načrtovani skupni porabi 865 
milijard evrov. Okoli 45 % sredstev EU proračuna se vrača za spodbude v 
kmetijstvu, 35 % v kohezijske sklade, pa socialni sklad in podobno.
Evropski proračun se financira s prispevki članic, kaže pa, da se v Bruslju 
nagibajo k novemu bolj stabilnemu sistemu financiranja proračun - s tako 
imenovanim E-davkom držav članic.
Slovenija za leto 2010 predvideva črpanje sredstev iz evropskih skladov v 
znesku 1 milijarde evrov. Kaže pa, da nam ne bo v celoti počrpati navedenih 
sredstev. To je zelo pomembno, kajti prispevki so določeni in fiksni, 
financiranje projektov iz evropskih skladov pa je dokaj zapleteno. Tako se 
zna zgoditi, da bo Slovenija v novi finančni perspektivi 2014-2020 spet neto 
plačnica.

FOTO: FK- Primorski utrip
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Kaj se dogaja z izolskimi 
občinskimi financami?

Ankaran

Podeljene nagrade novinarjem. 
Nič na Primorsko.

Novi župan mag. Igor Kolenc je 
na 2. redni seji občinskega sveta 
Občine Izola (25. novembra) seznanil 
svetnike s stanjem občinskih financ.
Želja, da bi v 
Občini Izola na 
koncu leta slavili 
zaključek bogatega 
proračunskega leta, 
se ne bo uresničila.
Novi župan mag.
Igor Kolenc je 
za bolj klavrno 
proračunsko stanje 
Občine izvedel 
šele, ko je nastopil 
funkcijo župana.
Potem, ko mu je 
računovodstvo 
posredovalo 
podatke je najprej 
sklical novinarsko 
konferenco, nato 
pa je s finančnim 
stanjem na Občini,
25. novembra 2010, 
na 2. seji občinskega 
svata, seznanil tudi 
občinske svetnice in 
svetnike. In kaj se 
je v občini zgodilo takega, da veje 
preplah?

Prvotni proračun za leto 2010 je 
predvideval 30,94 milijona evrov 
prihodkov. Občinski svet je čez 
nekaj mesecev sprejel prvi popravek

Davorin Adler (LDS), je malce 
poduči! novega župana: „Krediti so 
viri sredstev in ne vplivajo na bilanco 
stanja“. FOTO: FK- Primorski utrip.

(rebalans) plana in vsoto zmanjšal 
na 27,3 milijona evrov. Potem nekaj 
časa ni bilo slišati nič. Načrtovanih 
prihodkov ni bilo, prodaja premoženja 
ni bila uspešna in tudi znižanega 
proračuna ni bilo mogoče uresničiti.

Slika izolskih občinskih 
proračunskih financ je 
tako na dan 12.11. 2010 
kazala na sledeče stanje:

- prihodki: 11,534 milijona 
evrov.

- odhodki: 16,056 milijona 
evrov.
Primanjkljaj: 4,522 
milijona evrov.
Stanje na TRR: 23.580,00 
evrov.

- predvideni prihodki do 
konca leta 2010: 13,7 
milijona ali realizacija 44%.

Med vire sredstev je treba še 
upoštevati 3,2 milijona evrov 
kratkoročnih posojil, ki jih bo 
treba vrniti do konca leta - in 
5,369 milijona sredstev dolgoročnih 
posojil. Vsa posojila občine so v 
skladu z zakonskimi predpisi o 
zadolževanju lokalnih skupnosti.

Župan je na občinskem svetu navedel 
tudi, daje bilo na dan 12. 11. 2010 
neizdanih kar 4.894 raznih plačilnih 
nalogov, kar je zagotovo vplivalo tudi 
na manjši prihodek občine.

Število zaposlenih na občinski upravi 
na dan 12. 11. 2010 je bilo 77. Dva 
sta odšla, dva sta še tri mesece na 
plačilnem seznamu. Ali je število 
zaposlenih v času županovanja dr. 
Klokočovnika naraslo ni povedal.

Svetnik IJS Darko Grad: 
„Dolgoročni krediti Občine
izhajajo iz preteklih mandatov“

Povedal pa je, da je že sprejel vrsto 
začasnih ukrepov za stabilizacijo 
občinskih financ in reorganizacijo 
občinske uprave.

Kako do manjkajočih proračunskih 
sredstev? Obstaja velika verjetnost, 
da bi Občina od EU do konca leta 
prejela 1,9 milijona evrov za prenovo 
ribiškega pomola, kakšen milijoček 
bi pridobili s prodajo petih stanovanj 
v neprofitnem bloku na Livadah, 
milijon evrov naj bi jim plačal DARS 
za uporabljeno občinsko zemljišče 
na vhodu v Izolo, morda pa se bo 
celo zgodilo, da bo občina prejela 
tudi plačilo okoli milijon evrov, ki 
predstavlja domnevni dolg Marinvesta 
za uporabo marine.

Svetnik 1JN Darko Grad je povedal, 
da dolgoročna posojila izhajajo tudi 
iz predhodnih mandatov in pomenijo 
„ceh“ za nazaj. Kolikor vemo je bila 
občina leta 2006 (v času županovanja 
Brede Pečan) že dolgoročno 
zadolžena za okoli 2,4 milijona evrov. 
Kratkoročno posojilo 2 milijona evrov 
pa so na občini morali vzeti za ribiško 
infrastrukturo, ker občina ni imela 
likvidnih sredstev. To posojilo bo v 
celoti krito s prilivom nepovratnih 
sredstev iz EU za to infrastrukturo. 
Bilanco je komentiral tudi svetnik 
LDS Davorin Adler: „Krediti so viri 
sredstev in ne vplivajo na bilanco 
stanja, vplivajo pa na likvidnost11. 
Kaže, da v Izoli na koncu le ne bo tako 
črno kot je bilo videti na prvi pogled.

Društvo novinarjev Slovenije je v Ankaranu, 26. 
novembra 2010, podelilo novinarske nagrade 
Consortium veritas - Bratstvo resnice 2010.
Letošnja dobitnica 
nagrade za 
življenjski 
prispevek 
k razvoju 
slovenskega 
novinarstva 
je dolgoletna 
komentatorka, 
novinarka in 
urednica zunanje
politične redakcije 
TV Slovenija 
Blanka Dobršek, 
ki je tudi odlična 
poznavalka Azije.

Blanka Dobršek je prejemnica nagrade za 
življenjski prispevek k razvoju slovenskega 
novinarstva.

Nagrade za izstopajoče dosežke so prejeli dopisnica Dela s Kitajske Zorana 
Bakovič, novinarka TV Slovenije Jelena Aščič in novinar Dolenjskega lista

Nagrajenci novinarskih nagrad Consortium Veritatis/Bratstvo 
resnice za leto 2010. Z leve: Marjan Horvat, Jelena Aščič, Blanka 
Dobršek, Igor Vidmar, Matjaž Rušt, Jure Bračko. Ob nagrajencih 
na desni Grega Repovž, predsednik DNS.

Igor Vidmar. Nagrajenca za izstopajoče storitve na področju novinarske 
fotografije sta fotoreporter Večera Tit Košir (za reportažo s študentskih 
demonstracij) in fotoreporter spletnega portala Siol.net Matjaž Rušt (za 
fotografijo delavk Preventa). Prejemnika letošnjih nagrad za dosežke mladih 
novinarjev sta novinar POP TV Jure Bračko in novinar tednika Mladina 
Marjan Horvat.
Letos žal ni šla nobena nagrada na Primorsko. Eden redkih, kije s Primorskega 
pred desetimi leti - za leto 2000 - prejel priznanje Consortium veritas (z 
nagrado 2500 takratnih DEM) za izstopajoče novinarske stvaritve je odgovorni 
urednik našega časopisa - Primorskega utripa - Franc Krajnc.

Novinarji prečesali aktualne dogodke

Novinarji, člani DNS, so tudi na letošnjem srečanju v Ankaranu prečesali vse 
aktualne zadeve s področja medijev, njihovega poslanstva in seveda povsem 
drugačnega položaja, ki jim ga tako ali drugače narekuje kapital. Že nekaj časa 
se borijo za pravico, da bi se lahko uredništvo samo izrekalo o odgovornem 
uredniku ter o sprejemanju oziroma spreminjanju vsebinske zasnove medija. 
Sandra Bašič-Hrvatin, medijska strokovnjakinja in predstojnica oddelka za 
medijske študije na Fakulteti za humanistične študije UP na Primorskem v 
Kopru meni, da lastniki v tujini tozadevno bolj upoštevajo mnenja uredništev 
kot lastniki medijskih hiš v Sloveniji. Dejstvo je, da so slovenski novinarji 
v času tranzicije, ko bi v nekaterih medijskih hišah (na primer v Primorskih 
novicah) lahko postali 100-odstotni lastniki, priložnost skoraj za večne čase 
izgubili - in se bodo morali podrejati volji novih lastnikov, tudi takih, ki jim ni 
niti od daleč poznana medijska dejavnost. Sicer pa vlaganje kapitala v medije (v 
Sloveniji vpisanih že več kot 1000!) postaja vse manj rentabilno.

FOTO: BK

Občine bodo zbrale 300 milijonov 
nepremičninskih davkov
Novi zakon o vrednotenju nepremičnin in obračunavanju davščin na hiše, 
stanovanja, jahte, vikende, zemljišča..., bo dobrodošel tako za državo, še 
bolj pa za lokalne skupnosti, ki bodo morda že naslednje leto zavezancem 
začele pošiljati skupne račune. Koliko bodo zabeljeni se še ne ve natančno. 
Pavšalni izračuni kažejo, da naj bi občine letno iz tega naslova zbrale okoli 
300 milijonov nujno potrebnih proračunskih prihodkov. Povprečno bo torej 
vsaki občni letno kapnilo 1,428 milijona evrov. Pričakovati je, da bo država 
določila zgornjo mejo dajatev (0,1 - 0,3%?), da bi tako zavarovala svoje ljube 
državljane pred morebitnimi prevelikimi apetiti lokalnih skupnosti.

Finančni 
šok za 
Primorske 
novice?
Če bo nekdanja 
direktorica Barbara 
Verdnik vztrajala pri 
izplačilu okoli 300 tisoč 
evrov odškodnine, 
grozijo Primorskim 
novicam morda velike 
finančne težave!

Kalvarija nekdanje direktorice 
Primorskih novic Barbare Verdnik 
(sedaj predsednica koprske stranke 
Zares) je znana. Začela se je pred 
dobrimi tremi leti, ko jo je čez 
noč s funkcije direktorice odstavil 
NO družbe. Kaj je bilo narobe 
na relaciji kapital - direktorica, 
ki se očitno tudi ni razumela s 
Popovičem, nam ni znano. Ve 
pa se, da se je novinarka pritožila 
na delovno sodišče, bila uspešna, 
trenutno pa naj bi potekala revizija 
postopka, ki naj bi pokazala, ali 
je res bilo v zvezi z odpovedjo 
storjenih toliko nepravilnosti. 
Kot nam je povedala direktorica 
družbe Suzana Zornada - Vrabec, 
ki sicer ne more razumeti kako so 
lahko v družbo „natrpali“ kar več 
kot sto zaposlenih (še leta 1990 jih 
je bilo 46), bi tako velik izdatek 
za odškodnino Verdnikov! imel 
težke posledice za družbo.
Barbara Verdnikje po pravnomočni 
sodbi nekaj časa delala, potem pa se 
je spet nekaj zapletlo in sedaj čaka 
doma na razplet. Bila je pobudnica 
in tudi izpeljala projekt - Primorske 
novice dnevnik, zaradi česar je (pa 
ne samo zaradi tega) močno padla 
naklada posamezne številke, manj 
uspešni pa so bili kot kaže tudi pri 
oglaševanju. Primorske novice so 
imele leta 1990 27.300 naklade 
(petkova številka), sedaj pa dnevno 
povprečno 18.000.
V zadnjih letih se je precej 
spremenila tudi lastniška struktura. 
Najprej so imeli večinski delež 
Primorskih novic zaposleni in 
ga večinoma prodali. Družbo 
so kupile nekatere večje koprske 
firme (Luka, Intereuropa, Banka 
Koper...), pa tudi konkurenčna 
časopisna hiša Dnevnik, s katero 
naj bi bil tudi dolgoletni spor, ker 
naj bi bil Dnevnik proti dnevnemu 
izhajanju Primorskih novic, pa tudi 
zato, ker ni bilo dobička. Velike 
trojke so potem svoje lastniške 
deleže prodale, večinska lastnica 
pa je sedaj postala Splošna plovba 
Portorož. Svoj delež je prodala 
tudi Barbara Verdnik.
Sedanji direktorici, ki je z velikim 
prizadevanjem spravila Primorske 
novice na zeleno vejo, konec leta 
poteče mandat in seje prijavila za 
še en mandat. Skorajda ni dvoma, 
da od lastnikov ne bi dobila 
podpore.

Franc Krajnc

Koper

Predstavili 
publikacijo ob 
75. obletnici 
Rižanskega 
vodovoda
V sredo, 15. decembra, so v Pretorski 
palači predstavili publikacijo ob 
75. obletnici Rižanskega vodovoda 
Koper. O razvojni poti podjetja sta 
govorila direktor družbe Zdravko 
Hočevar in nekdanji direktor Alojz 
Bizjak. Udeležence je pozdravil 
župan Mestne občine Koper Boris 
Popovič, publikacijo pa je predstavila 
Sara Krbavčič.
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Jubilej družbe Adriatic Slovenica
Osrednji dogodek, 20. obletnico ustanovitve zavarovalne družbe Adriatic in 5. 
obletnico ustanovitve zavarovalne družbe Adriatic Slovenica d.d. so 25. novembra 
2010 proslavili v portoroškem Avditoriju s Koncertom za prijatelje.
Srečanja so se udeležili zaposleni, predstavniki partnerskih agencij in gostje, med 
njimi tudi župan Občine Piran Peter Bossman s soprogo.

Na fotografiji od leve proti desni: Gabrijel Škof, predsednik uprave AS, 
Matjaž Mate, predstavnik malih zavarovancev, Ernest Gortan, predsednik 
uprave Intereurope d.d, Stojan Ljubič, direktor agencije Agent d.o.o., Metka 
Apollonio, tehnik informacijskih sistemov v AS-u in Matej Cergolj, član 
uprave AS.

Kot se za rojstni dan spodobi, je tudi zavarovalnica Adriatic Slovenica imela 
svojo torto. Ob povezovalki večera Lorelli Flego in glasbeni spremljavi “Vse 
najboljše za AS” v izvedbi Perpetuum Jazzile, sta vanjo zarezala člana 
uprave Adriatica Slovenice.

Predsednik uprave Gabrijel Škof je 
v slavnostnem nagovoru izpostavil, 
da je vsak razvoj in ustvarjanje 
novega povezano s pogumom, ki ga 
ustanoviteljem predhodnic današnje 
zavarovalnice Adriatic Slovenica ni 
manjkalo, za kar se jim je zahvalil. 
To velja tako za začetke delovanja 
Adriatica, kakor tudi samostojno 
delovanje Slovenice. Obema
zavarovalnicama je bila skupna 
privrženost razvoju in uvajanju 
novih zavarovalniških produktov na 
slovenski trg. Združitev 29. decembra 
2005 je prinesla novo, močnejšo 
zavarovalnico, ki zagotavlja še večjo 
varnost in boljše ter konkurenčnejše 
storitve. Danes je Adriatic Slovenica 
primer edine uspešne združitve 
dveh zavarovalnic na Slovenskem. 
“Najbolj zgovorne pa so številke. Leta 
1991 je bilo v Adriaticu 122 zaposlenih, 
konec preteklega meseca pa v skupni 
družbi AS 976. Z upoštevanjem 
inflacije je Adriaticova zbrana premija 
ob koncu leta 1991 znašala okrog 17 
milijonov evrov, v preteklem letu pa 
smo jih zbrali 260 milijonov. Smo 
edina zavarovalnica v Sloveniji, 
ki prevzema zavarovalna tveganja 
iz vseh zavarovalnih področij: 
zdravstvenih, premoženjskih,
življenjskih in pokojninskih 
zavarovanj. To rast so sooblikovali 
znanje in predanost zaposlenih in tudi 
zaposlenih v ekskluzivnih agencijah 
ter vizije in odzivnost managementa. 
Zato gre vsem iskrena zahvala,” je v 
zaključnem delu nagovora jmidaril 
predsednik uprave Gabrijel Škof 
Osrednji del prireditve je zaznamoval 
koncert vrhunske jazzovske zasedbe 
Perpetuum Jazzile, ki so se s pestrim 
repertoarjem glasbeno sprehodili čez 
vse celine. Občinstvo pa so najbolj 
navdušili s priredbo Avsenikove 
Golice.
Koncert za prijatelje pa je bil tudi 
priložnost za zahvalo vsem, ki so 
sooblikovali preteklih uspešnih 20 
let. Na prvem mestu so zagotovo 
zaposleni. V imenu zaposlenih 
je zahvalo za ustvarjanje naše zgodbe 
prejela Metka Apollonio, tehnik 
informacijskih sistemov iz poslovne 
enote Koper, ki je bila v Adriaticu 
zaposlena že leta 1991. 20-letnico pa 
letos praznuje tudi prva in največja 
ekskluzivna agencija Agent, ki jo od

vsega začetka uspešno vodi direktor 
Stojan Ljubič. Ob tej priložnosti 
je prejel čestitke uprave Adriatica 
Slovenice. Spomnili pa smo se tudi 
zvestih zavarovancev. V imenu 
fizičnih oseb, ki so nam zvesti že 20 
let, je zahvalo prejel Matjaž Mate

iz Portoroža, ki nam zaupa vsa svoja 
zavarovanja že dve desetletji. Med 
večjimi zavarovanci pa je priznanje 
odšlo v roke Ernestu Gortanu, 
predsedniku uprave mednarodnega 
logističnega koncema Intereuropa 
d.d.

BK

Primorski pravni center vam 
nudi brezplačno pravno pomoč!
Primorski pravni center ima svoj sedež na Gortanovem trgu 15 v Kopru in njihovi pravni strokovnjaki so 
doslej svetovali že več petsto ljudem. Svetujejo ljudem, ki so se iz različnih razlogov znašli v stiski in nimajo 
denarja za odvetnike.

Kar nekaj praktičnih nasvetov, kako 
do pravice, so izdali tudi v dveh 
zloženkah z naslovom: Spoznaj svoje 
pravice in Preprečimo nasilje nad 
ženskami.
Aleksej Skok, direktor Primorskega 

pravnega centra pove, da seje v centru 
v enem letu, odkar deluje, oglasilo že 
526 ljudi, ki so potrebovali brezplačno 
pravno pomoč. Meni tudi, da bo 
treba center še kadrovsko okrepiti in 
poiskati še kakšno lokacijo na obalno- 
kraškem območju, saj število obiskov 
nenehno narašča.
Trenutno so v centru zaposleni štirje 
pravniki in pravnice, za nemoteno 
delovanje centra pa potrebujejo letno 
okoli 40.000 evrov. Veseli bi bili, če 
bi kaj več sredstev primaknile tudi 
lokalne skupnosti, iz katerih v bistvu 
prihajajo ljudje po pravno pomoč, 
kjer jim svetujejo kako je mogoče 
nekatere zaplete rešiti predvsem na 
miren način.
V zgibanki Spoznaj svoje pravice so 
na pregleden način opisali vprašanja 
o tem kdo so upravičenci denarne 
socialne pomoči , kako zaprositi za 
denarno socialno pomoč, koliko časa

pomoč lahko prejemajo, kako 
je s socialnimi pomočmi 
lokalnih skupnosti, pa o 
vprašanju otroških dodatkov, 
štipendij, vlogah za pridobitev 
neprofitnega stanovanja in
podobno, pa tudi glede pomoči 
nevladnih organizacij kot je 
Rdeči križ.
V zgibanki Preprečimo nasilje 
nad ženskami so opisane 
vrste nasilja; psihično nasilje, 
fizično nasilje, spolno nasilje, 
ekonomsko nasilje.
Nasilje nad ženskami je kaznivo 
dejanje, ki predstavlja hudo
kršitev človekovih pravic. Nasilje 
v družini se pogosto začne z 
verbalnim nasiljem (grožnjami, 
žaljivkami). Pogosto pa se ženske na 
tej stopnji niti ne zavedajo (običajno 
tudi ne priznavajo), da je nasilje v 
njihovi družini prisotno. V zgibanki 
so opisani tudi znaki, ki se pojavljajo v 
nasilnem odnosu moškega nad žensko. 
In še nekaj: za nasilje ni nikoli kriva 
žrtev in vedite, da nasilneža ne morete 
sami spremeniti! Zato lahko v takem 
primeru pokličete policijo na 113 ali
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Zgibanki, v katerih najdete kar nekaj 
koristnih nasvetov. 
na anonimno brezplačno številko 080 
12 00, ali pa se oglasite na policijski 
postaji. Pomoč lahko poiščete tudi pri 
nevladnih organizacija - in seveda, če 
imate pravne težave - v Primorskem 
pravnem centru.
Naročite se lahko na telefonski 
številki: 040 900 399. Ali po e-pošti: 
info@ppcenter.si

FK

mmmm
Koga resetirati?
Pred kratkim smo lahko slišali zanimivo zamisel na dobro 
obiskani okrogli mizi, da je treba Slovenijo resetirati in „da 
temeljna ovira za to, da se Slovenija izkoplje iz gospodarske 
krize ni v sferi ekonom ije, ampak politike 
Če to slišimo iz ust pravnika še nekako razumemo. Toda, če tako 
tezo postavi ekonomist, ki sicer nikoli ni delal v gospodarstvu, 
pa je zadevo že potrebno nekoliko pokomentirati ali kot se 
reče ,, spraviti v predale “. Žiga Turk, Matej Lahovnik, Marko 
Pavliha, Rado Pezdir in Janez Šuštaršič so pač povedali svoje 
- Slovenijo je treba resetirati!
Vlada naj kar odstopi. Ta ista vlada torej ne bi imela niti 
podpore v koaliciji, deluje kot razglašeni orkester in posledice 
so tu; zmeda, razdvojenost naroda in dolgovi. V letu 2009 8- 
odstotni padec gospodarske rasti, kolaps velikih gospodarskih 
vlečnih konjev, tajkunske zgodbe, ogromni bruto zunanji dolg 
Slovenije skoraj 42 milijard evrov, ll-milijardni neto zunanji 
dolg, več kot 100.000 brezposelnih ter skoraj fevdalni odnos 
do delavcev.
V tem pogledu imajo gospodje govorniki še kako prav. Slovenijo 

je treba resetirati! Vprašanje pa je, če je za vse našteto res 
kriva sedanja vlada z Borutom Pahorjem na čelu?
Kaj neki pomeni resetirati. Pogledam v slovar tujk Franceta 
Verbinca. Najdem le podobne besede: resecirati - rezati, 
izrezati, odstraniti z operacijo kakšen bolni organ. Iščem naprej, 
najdem besedo resignirati - odpovedati, odreči se čemu, vdati 
se v usodo, obupati nad čem. Naslednja beseda v slovarju, 
ki nekaj pove, je spet malce podobna, a diši po francosko: 
resistance - odpor, do vsega (kar nekdo predlaga). Tipično za 
Slovenijo. Potem se spomnim, pa saj obstaja računalniška 
beseda rešet. Toda nič ne omenja kako zbrisati, kako se vrniti 
nazaj v socialistični sistem enakosti v pogledu revščine in 
bogastva. Rešet očitno ni prava tipka, s katero bi zbrisali ali 
resetirati, na primer vlado. Lahko pa bi, kot omenja novinar 
Marko Pečaur v Delu, '‘resetirati Slovence ”. Morda pa bi bilo 
bolje, če bi malce resetirati našo politiko?
Končno najdem rešitev - in se vprašam, a je mogoče, da so 
tudi računalniki napredovali, da na tipkovnici ne najdemo 
več besede rešet in zakaj torej govorniki na okrogli mizi niso 
uporabili novejše besede delete - zbriše vse?
Sedaj že končno razumem, da resetirati vendarle pomeni 
postaviti v nič ali vsaj v prejšnje stanje, izčistiti, nagnati 
nesposobne, omejiti moč politike, ki je morebiti ovira za 
gospodarski napredek!
V Sloveniji imamo veliko vsesplošnih kritikov, ki znajo kako 

je treba vladati, ukrepati, kaznovati tajkune, obrniti stvari na 
bolje, menjati sistem in obubožano Slovenijo hitro pripeljati 
na zeleno vejo.
Že čez dobro leto in kakšen mesec (2012) se bodo spet sprostile 
oblastne funkcije.
Takrat bo priložnost za vsakega polnoletnega Slovenca. Morda 
bo kdo od govornikov na okrogli mizi še pravočasno spoznal, 
da lahko stvari spreminjamo, če smo “notri ” - in ne zunaj.

FK

Za Avditorij ni 
videti rešitve?
V portoroškem Avditoriju je doslej poskušalo srečo 
že najmanj šest direktorjev in direktoric. Zaradi 
domnevno slabih poslovnih rezultatov odhaja tudi 
pravnik Moj mir Suhar.

Sedaj, ko kongresni, promocijski in kulturni center javni zavod Avditorij 
Portorož zapušča še en direktor - tokrat pravnik Mojrnir Suhar (od ustanovitve 
jih je bilo že kar najmanj šest), bi se morali občinski možje končno vprašati, 
ali ta ustanova lahko sploh deluje rentabilno brez zunanje vsakoletne finančne 
pomoči in ali so tisti (turistično gospodarstvo torej), ki morali biti najbolj 
zainteresirani za delovanje (in poslovno sodelovanje) te pretežno kulturne 
ustanove, potem ko so si zgradili svoje kongresne centre, sploh še pripravljeni 
sodelovati in tja pošiljati svoje goste? Avditorij je odlično deloval vse dokler je 
portoroški Casino plačeval stroške amortizacijo, ko pa je ta objekt po zaslugi 
nekdanjega predsednika IS Skupščine občine Piran Andreja Grahorja namesto 
v državne roke prešel v občinske, so se začeli večni problemi letnih dotacij. 
Zatajila je prostorska politika, objekt pred njim (nekdanji hotel Istra) je ovira 
za širitev Avditorija, obljubljene garažne hiše od nikoder, sodelovanja obalnih 
kulturnih ustanov praktično (razen morda skupnega prospekta) ni. Avditorij, 
takšen kot j e, dolgoročno nima perspektive! Mojrnir Suharje pač še en direktor, 
ki lahko le ugotavlja, da ta ustanova ne more živeti od brezplačnih otroških 
predstav in daje letošnja pridelana izguba okoli 100 tisoč evrov lahko pravi 
vzrok za začetek resnega razmišljanja občinskih organov o njegovi dokončni 
usodi.
Za zgradbo bi Občina Piran lahko morda iztržila vsaj pol milijona evrov in si 
za 500 let plačala vstopnino.
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Največ svetnic 
v piranskem 
občinskem svetu
V 25-čIanskem občinskem svetu Občine Piran 

je kar 10 občinskih svetnic ali 40%, kar naj bi 
bilo največ v zgodovini novodobnega piranskega 
oblastnega organa. Ni nobenega dvoma, da se v 
tem mandatu ne bo slišal nežni ženski glas.

Tatjana Voj (LDS).
Najstarejša svetnica, ki je 
vodila konstitutivno sejo 
OS 12.11.2010.

Meira Hot (SD) Jelka Pečar (SD) Dušanka Dukič (SD)

S Kriza v Evropi bo počasi pojenjala, a bo še vedno resna.

Svetovna diplomacija se bo zresnila in bo bolj previdna| 
v izjavah (in depešah), tudi zaradi zanjo neprijetnih 
objav na Wikileaksu. Ustanovitelja spletnega portala 

Juliana Assangea, ki je razkril resnico, se je že srečal s ] 
policijo. Pa ne zaradi objav. V Švici so mu že zaprli TPI

S Evropski Jamstveni sklad in IMF ne bosta imela dovolj 
sredstev (sedaj 750 milijard evrov), za kritje proračunskih 
in javnofinančnih primanjkljajev članic EU, če se jima bodo 

še pridružile Belgija, Španija in Italija.

Monika Romanello
Rebol (SD) - Gre v upravo. 
Namesto nje Alen Radojkovic.

Andreja Humar Zora Mužinič
Fatorič (Neodvisen.si (Neodvisen.si -
- Indipendente.si) Indipendente.si)

Milica Maslo 
(DeSUS)

Stanislava Premru 
Lovšin (DeSUS).

Alenka Šuto (PJN)

SPLOSNA PLOVBA
Podjetje za mednarodne pomorske prev 
International Shipping and Chartering 8 
Portorož, Slovenija 
www.splosnaplovba.com

jCeli/ito oa/it oe.se/ možic in <srečno nooo /eto 20/ /

e Maja 2011 začetek ene od evropskih svobod -prost 
pretok delovne sile.

S Slovenija z okoli 42 - milijardnim bruto zunanjim dolgom 
in 11-milijardnim neto dolgom (še) ne bo padla v 

finančno komo, in bo laliko (z izposojenim denarjem) 
pomagala drugim “bogatejšim” članicam evrske skupine.

© Obdavčitev premožnejših slojev prebivalstva. Leto 2011 
namreč že kar s 1. januarjem prinaša višje davke in 

sicer za nakup novozgrajenega stanovanja, ki presega 
120 kvadratnih metrov površine ali stanovanjske hiše, ki 
presega 250 kvadratnih metrov bivalne površine, velja
20-odstotna obdavčitev (do 31. 12. 2010 za iste namene znižana stopnja 8,5%).

S Leta 2011 naj bi prineslo razkritje “Plana B” za evro 
- morebitna uvedba lokalnih valut.

@ Politična nestrpnost v Sloveniji bo dosegla rob prepade 
Pahorjeva vlada bo, kljub očitkom o njeni domnevni 

nesposobnosti, obstala.

6 Prihaja leto referendumov.

Nadaljevanje faze socialne razslojenosti prebivalstva in j 
zadolževanja pri komercialnih bankah.

S Kapital bo še imel prednost pred pravico delavca.

S Delavci še bodo ponekod izpostavljeni fevdalnim metodam.

* Že spomladi se bodo v Sloveniji začele priprave na 
parlamentarne volitve 2012.

S V Trstu bodo volili novega župana in tudi 
predsednika luške uprave. I

S Klic po socialistični ekonomiji in soočenje z rastjo inflacije, j
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V Lipici zadovoljni 
z jubilejnim letom
430-letnico obstoja in delovanja Kobilarne Lipica so zaznamovali s številnimi 
uspešnimi prireditvami, večjim obiskom in posebno polnitvijo 430 steklenic kraškega 
terana.

Direktor Kobilarne Lipica Tomi Rumpf iti Bogdan Capuder na novinarski konferenci v Kleti Vina 
Kras Sežana. FOTO: FK-Primorski utrip.

Na Obali pet 
podžupanov
V Izoli vsi nepoklicno

Breda Pečan Felice Žiža Branko
(SD) (Skupnost Simonovič

Italijanov) (DeSUS)
Župan Občine Izola mag. Igor Kolenc je na podlagi 33. a in 35. a člena Zakona 
o lokalni samoupravi izdal sklep o imenovanju podžupanov. Za podžupane 
Občine Izola je imenoval Felice Žižo, Bredo Pečan in Branka Simonoviča, vsi 
bodo funkcijo podžupana opravljali nepoklicno. Prvi bo zadolžen za področje 
regionalnega sodelovanja, sodelovanja Občine z lokalno italijansko skupnostjo 
ter italijansko skupnostjo na Hrvaškem in v Italiji, Breda Pečan bo pokrivala 
področje mednarodnega sodelovanja in povezovanja Občine z državnimi 
institucijami, Branko Simonovič pa bo zadolžen za področje lokalnih zadev.

V Piranu eden poklicno, drugi nepoklicno
Lahko zatrdimo, da boste težko našli 
človeka v Evropi in svetu, ki ne bi slišal 
za Lipico. Dejstvo pa je, da si je to 
našo prelepo zeleno oazo sredi Krasa 
še pred 22 leti, leta 1988, ogledalo 
več kot 300.000 obiskovalcev ter da 
je med in po osamosvojitvi Slovenije 
oziroma razpadu Jugoslavije ter 
razpadu „enotne“ Istre kot turistične 
destinacije, obisk Lipice 
(pa tudi Postojnske 
jame) začel strmo 
upadati, s tem pa so se 
tudi kopičili problemi 
glede njenega statusa, 
poslovanja, bilančne 
ločitve Javnega zavoda 
Kobilarne in gostinstva 
(Lipica Turizem
d.o.o.), bile pa so tudi 
določene kadrovske 
menjave. Sprejet je 
bil sanacijski načrt z 
dokapitalizacijo, s čimer 
je država kot lastnica 
zavoda Kobilarna
Lipica postavila pogoje 
za njen nadaljnji obstoj 
in razvoj. Sprejet je bil 
tudi Načrt upravljanja 
Kobilarne Lipica do 
leta 2014. Izjemno 
pomembno pa se zdi 
tudi večja marketinška 
povezanost s Postojnsko 
jamo in podobnimi biseri s ciljem 
večje promocijske dejavnosti za 
pridobivanje obiskovalcev.
Na novinarski konferenci v Kleti 
Vina Kras v Sežani, 30. novembra 
2010, ki jo je za Lipico organizirala 
družba Dialog iz Ljubljane, je 
direktor Kobilarne Lipica Tomi 
Rumpf povedal, da so tam napolnili 
430 posebnih steklenic kraškega 
terana, prav toliko let pa šteje tudi 
Kobilama.

333 lipicancev
Lipici se po 20 letih vendarle 
obetajo boljši časi, leto 2010 pa 
velja za prelomno. Prvič po dolgem 
času bodo letos tudi krepko presegli 
število 100.000 obiskovalcev. V 
hlevih Kobilarne Lipica je bilo na dan 
30. novembra 2010 natančno 333 
lipicancev - lepotcev, kijih nima svet! 
Še dva dni nazaj jih je bilo 335. Dva so 
namreč prodali. V Lipico so privabili 
tudi nekaj botrov - sponzorjev letos 
rojenih žrebet, med katerimi so tudi 
nekateri dobrotniki z Obale.. 
Nedvomno, da so k še boljši 
prepoznavnosti Lipice prispevale tudi 
številne letošnje odmevne prireditve, 
k temu pa so znali pritegniti tudi 
publiko. Na primer tudi poleti, ko so

množice (tudi novinarji člani FIJET) 
prihajale barvat na kilometre dolge 
lesene ograje v Lipici. Bilo je tudi 
več odmevnih prireditev kot so Dnevi 
Kobilarne Lipica, razna tekmovanja 
in podobno. Zaključno in osrednjo 
slovesnost ob 430. obletnici Kobilarne 
Lipica (10. maja 2010 na hipodromu) 
pa je obiskal tudi predsednik republike

dr. Danilo Turk in v slavnostnem 
nagovoru pridal svoje prepričanje, da 
je Kobilarno treba obdržati in še bolj 
promovirati v svetu.

Kako je s 
finančnim 
stanjem Lipice?
Tomi Rumpf: “Bomo izvozili”.
Družba Lipica Turizem je bila do 
konca oktobra še nekoliko v rdečih 
številkah. Novembra je bil na splošno 
katastrofalen obisk, saj je skorajda 
vsak dan deževalo. Tako ni moglo 
funkcionirati niti golf igrišče, ki sicer 
prinaša lepe denarce.
Nekateri se nagibajo, da bi bilo treba 
igralnico prestaviti kam drugam...

Lipica je večna
Številni načrtovani projekti

Program dela in razvoja javnega 
zavoda Kobilarna Lipica za leto 
2011 in naprej, je v zaključni fazi. 
Veliko pozornosti bodo posvetili 
nadgradnji kakovost in tudi večji 
vpetosti v svetovna dogajanja 
na področju prireditev, delu v

konjerejskih organizacijah, katerih 
člani so, predvsem v Evropskem 
združenju državnih kobilam (ESSA) 
in Mednarodni lipicanski zvezi (LIF), 
v kateri so v letu 2010 na letnem 
kongresu dosegli pomembno zmago, 
ko jim je po večletnih prizadevanjih 
uspelo uveljaviti slovenski
informacijski sistem za vzpostavitev 

enotnega mednarodnega registra 
lipicancev, v katerem se bodo 
vodilipodatkiovseh regi striranih 
živalih, vpisanih v rodovniške 
knjige lipicanskih rejskih 
organizacij 21 držav, članic LIF. 
Druga pomembna informacija, 
ki jo je podal direktor Rumpf je, 
da bodo verjetno že aprila 2011 
odprli Muzej Lipica in prenovili 
depandanso ter organizirali 
vodenje po okoliških zanimivih 
turističnih točkah (kali, vrtače, 
parki...).
Marca 2011 bodo priredili 
lepo konjeniško predstavo na 
stadionu Stožice.
Direktor Rumpf meni, da je 
nekaterih kadrov v Lipici že 
preveč, nekaterih specifičnih pa 
primanjkuje.
Pred nedavnim so v Lipici 
imenovali Bogdana Capudra za 
novega pomočnika direktorja za 
področje marketinga in prodaje. 
Lovrenc Rebolj je predstavil 

tudi zanimivo septembrsko številko 
revije Kras.

Franc Krajnc

Veseli december 
v Lipici

3. decembra so v Lipici priredili 
Dan odprtih vrat slovenske kulture 

in odprli pokrito drsališče, ki bo 
obratovalo vse do 28. februarja 

2011.

16. in 17. decembra bo v Lipici 
nastopila Ana Liza.

19. decembra ob 16. in 19. uri 
bo v veliki prireditveni jahalnici 

veliki predbožični koncert, nastop 
lipiške klasične šole jahanja, igral 

bo orkester slovenske policije, 
razveselila vas bosta tudi naša 
znana pevka Nuša Derenda in 

skupina Tangels.
26. decembra ob 11. uri in 30. 
decembra ob 13. uri prihaja v 

Lipico dedek Mraz.
30. decembra in 1. januarja ob 

15. uri bo predstava klasične šole 
jahanja.

31. decembra veliko silvestrovanje 
v restavraciji hotela Maestoso. 

Telefon: 05/ 73 91 696 ali 05/ 73 
91 708. E-pošta: info@lipica.org.

Gašpar Gašpar 
Mišič (Neodvisen.si 
- Indipendente.si)

Župan Občine Piran 
Peter Bossman je na 
podlagi 33. in 35. 
člena Zakona o lokalni 
samoupravi izdal sklep 
o imenovanju dveh 
podžupanov: Gašpar
Gašpar Mišič opravlja 
funkcijo poklicno in 
trenutno spravlja k 
življenju GOJUP, znani 
upokojeni novinar 
italijanskega programa 
Bruno Fonda pa 
nepoklicno. Ni še znano 
ali se bo piranski župan 
odločil za imenovanje 
še tretjega podžupana.

Bruno Fonda
(Skupnost
Italijanov)

Portoroško letališče povezano tudi z Rimom

Z novinarske konferenc na letališču Portorož:
FOTO: FK-Primorski utrip.

Bojan Meden (STO), Jadran Furlanič (TZ Portorož), Peter Bossman, župan Občine Piran 
in Robert Krajnc, direktor Aerodroma Portorož so na novinarski konferenci, 1. decembra 
2010, na letališču v Sečovljah predstavili novo letalsko povezavo med Beogradom, 
Portorožem in Rimom, kar predstavlja novost v prizadevanjih vodstva letališča za 
vzpostavitev rednih letalskih prog in skozi to tudi pridobivanje novih gostov.
Nova redna letalska proga od 9. decembra 2010 dalje dvakrat tedensko povezuje Beograd, 
Portorož in Rim. Po dogovoru ob četrtkih in nedeljah pristaja na portoroškem letališču 
letalo ATR 72 srbskega prevoznika JAT Airways, ki lahko prepelje 50 potnikov. Žal za 
prvi let 9. decembra ni bilo dovolj zanimanja. Iz Portoroža na rimsko letališče Fiumicino 
in nazaj (povratna karta) je mogoče leteti že za 146 evrov (odvisno od razpoložljivih 
mest). Letalska povezava bo delovala vse do konca marca 2011 z možnostjo podaljšanja. 
Celoten projekt vzpostavitve nove letalske povezave (promocija, oglaševanje, plakati, nov. 
konferenca v Rimu...) znaša 400.000 evrov. Potrebna sredstva je zagotovila Slovenska 
turistična organizacija, nam je povedal Bojan Meden, vodja pospeševanja prodaje pri 
STO. Za nosilca projekta je bilo izbrano Turistično združenje Portorož.
Letalska povezava Beograd-Portorož-Rim je nadgradnja povezave med Beogradom in 
Portorožem, ki je delovala od aprila do septembra 2010, ki pa sojo tudi podprli s precej 
vloženimi promocijskimi sredstvi. V celotnem obdobju je bilo prepeljanih 1500 potnikov. 
Kot je znano je s prvim letalom iz Beograda prispela na obisk v Piran srbska princesa 
Jugoslava Karadžordevič, ki seje srečala tudi s piranskim županom.
Jadran Furlanič je povedal, da z ljubljanskega letališča že nekaj let ni več mogoče 
leteti v Rim, zato je ta povezava še toliko bolj pomembna, predvsem tudi za turistično 
gospodarstvo.

Kdaj podaljšanje vzletno-pristajalne steze?

Na naše vprašanje zakaj traja toliko časa razprava o podaljšanju vzletno-pristajalne steze 
za 200 metrov in odkod toliko nasprotij, je direktor Aerodroma Portorož Robert Krajnc 
povedal, da za to ni več nobenih formalnih pravnih ovir. Najprej to, da steza ne posega v 
krajinski park Sečoveljske soline, zato tam ni več razlogov za nasprotovanje. Zemljišče 
je v lasti Občine Piran, ta pa nima na voljo okoli pol milijona proračunskih sredstev 
za izvedbo celotnega projekta. Zato je za prostorski načrt in tozadevno financiranje 
zaprošena država. Na podaljšani letališki stezi bodo lahko pristajala večja letala. Morda 
se bo to uresničilo že v letu 2011?
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BRANKA PREDEN
PIRANČANKA 35 LET NA EKRANU
V Piranu in okolici jo poznamo vsi - osebno ali preko TV zaslona.
Prepoznamo jo že po glasu in tudi njene oddaje so polne topline in naklonjenosti do malega človeka.
Pred nedavnim je prejela visoko priznanje RTV za izvirne novinarske prispevke in strokovno delo, konec decembra 
pa se bo upokojila.

Ko je še živela v Piranu, sedaj 
namreč že kar nekaj časa stanuje 
v Luciji, je večkrat tudi nastopala 
na odru v piranskem gledališču.
Bila je nadarjena za jezike, 
govori jih pet, pa še dve narečji, 
rada doda. Pri slovenščini sta jo 
profesorici Zorčeva in pozneje 
Furlanova hvalili in vzpodbujali, 
da bi študirala slovenistiko. V tem 
času je pisala poezije, nastopala 
v šolskih predstavah in pela v 
pevskem zboru. Največji vtis je 
na Pirančane naredila z vlogo 
v Cankarjevi Lepi Vidi na odru 
Tartinijevega gledališča.
Po vsem tem se niti ni čuditi, da ji 
je uspelo osvojiti poglede, ušesa in 
srca številnih slovenskih gledalcev 
že v začetku njenega dela na TV 
Ljubljana leta 1975, ko je bila 
slovenska TV še črno-bela.
Ob zaključku delovne dobe 
in njenem odhodu v pokoj, 
smo jo obiskali doma v Luciji 
in ji postavili nekaj vprašanj 
povezanih z njeno kariero. Kot 
je zanjo značilno je na vprašanja 
odgovorila direktno, brez 
ovinkarjenj, kljub temu pa se 
je v njenih očeh lesketalo veliko 
človeške topline do ljudi in svojega 
kraja.

V Piranu so vas poznali z imenom 
Branka Preden, potem pa ste 
gledalce zbegali z drugimi priimki. 
Kadunce in Avsenik.

“Moj dekliški priimek je Preden, vmes 
pa sem se poročila, pomotoma celo 
drugič. Se zgodi, da si na vsak način 
hočeš zagotoviti moža, družino ",

Kje ste pravzaprav doma ?

‘‘Če začnem od začetka, sta se mama 
Kraševka in oče Istran našla v 
Pulju, tam sem se leta 1949 rodila v 
zodiakalnem znaku raka.
Ker je oče zapustil ta svet, ko sem 
imela tri leta in sem mamo spoznala 
šele pri sedmih v Piranu, se je moje 
življenje začelo bolj žalostno. Nerada 
obujam spomine na mladost, zato na 
kratko: končala sem osnovno šolo
in gimnazijo v Piranu, v Ljubljani 
pa sem diplomirala na angleščini in 
italijanščini.
Tam sem se poročila, se zaposlila

na TV Ljubljana kot redaktorica v 
predvajanju programa, ob delu pa sem 
honorarno služila z napovedovanjem 
programa.
Moj zakon se je kmalu končal in iz 
njega sem dobila sina Boštjana, ki ima 
sedaj 34 let, je zaposlen v Luki Koper 
in poročen s čudovito Škojjotko.
Leta 1989 sem se vrnila na morje, ki 
sem ga celih 20 tet zelo pogrešala. 
Naselila sem se v bloku v Luciji in zelo 
rada skočim v Piran po opravkih ali 
kar tako, saj je Piran zame najlepši 
kraj na svetu

Kako ste postali napovedovalka na 
TV ?

"Leta 1974 sem se prijavila na 
razpis za televizijske napovedovalke. 
Po štirih avdicijah so me med 500 
prijavljenimi kandidatkami sprejeli in 
začelo se je usposabljanje za nastop 
pred kamero. Tehniko govora pred 
mikrofonom nas je učila zelo stroga 
Ana Mlakar, režiser Mirč Kragelj nas 
je spremljal, kako se obnašamo pred 
kamero, dobile smo tudi strokovne 
nasvete za oblačila, Učenje in pričeske. 
Tako sva po enem letu priprav prvi 
začeli z napovedjo programa jaz 
l.maja 1975, Danica Simšič pa takoj 
za mano, drugega maja.
Od takrat sem stalna gostja v 
slovenskih dnevnih sobah in leta 
1980 sem dobila nagrado Gordane 
Bonetti za najboljšo napovedovalko 
leta v Sloveniji. Podeljevali so jo na 
TV Beograd po izboru bralcev revije 
Suvremena žena ”.

Ste imeli kaj treme pred nastopi ?

"Ja, veliko. In še sedaj jo imam. Bi 
ji rekla ustvarjalna trema, ki drži 
napetost.
Najbrž zato, da se preveč ne sprostim 
in česa ne pozabim

Kdaj ste začeli z novinarskim 
delom?

"Ko sem se vrnila na Primorsko, se 
mi je napovedovanje in vodenje oddaj 
(takrat sem vodila Odprto mejo, 
predhodnico Primorske kronike, 
Primorska poslovno in Kmetijsko 
oddajo) zdelo premalo ustvarjalno in 
v slovenski redakciji TV Koper so me 
kolegice in kolegi z veliko znanja in 
strokovnosti vpeljali v to delo. Kmalu

sem spoznala, da v njem uživam in me 
je popolnoma prevzelo. Mario Cotičev 
iz vasi Brestovica pri Komnu, kjer je 
doma družina po mamini strani, mi 
je pred nekaj leti premišljeno rekel:
‘' Ma ti si proti vanala svuj mištir ” - 
ti si res uganila svoj poklic. To je bil 
najresnejši kompliment, ki mi ga je 
kdo dal na račun dela na TV.
Je pa res, da sem bila zelo zadovoljna, 
ko so me letos končno po skoraj štirih 
desetletjih dela na televiziji opazili 
tudi v lastni hiši in mi podelili častno 
priznanje za delo na RTV SLO”.

Katere oddaje so vas najbolj 
pritegnile. So to morda vaše 
pronicljive reportaže?

“Vse, kar delam, delam z veseljem, 
lahko rečem s strastjo. Poglobim se 
v tematiko, preberem vse, kar lahko 
izvem že preden grem na teren. Potem 
pa se seveda stvari obračajo glede na 
izjavnike, vreme, razpoloženje itd... 
ampak nikoli ne obupam.
Moja specialiteta so prav reportaže, 
takšne, ki predstavljajo ljudi, neznane 
v javnosti, a ustvarjalne, duhovite in 
delovne.
Rada imam pozitivne zgodbe, saj 
navdihnejo tako nas, ustvarjalce kot 
tudi gledalce oddaje. Tako sem v 
oddaji Pomagajmo si posnela celo 
vrsto ljudi, ki nesebično pomagajo 
drugim v stiski. Kotiček sem naslovila 
Bela kronika in še sedaj se spominjam 
reportaž o začetkih Hospica pri nas pa 
o delovanju Rdečem križu v Piranu, 
ko smo snemali še v stavbi sedanjega 
gea Collegea.
Zelo so me pritegnile tudi reportaže 
v oddaji Potovanje v zeleno, urednice 
Sandre Rus. Zanjo sem posnela celo 
serijo istrskih naravnih in kulturnih 
pojavov, od značilnih samoniklih 
submediteranskih rastlin kot so 
jagodičnica, mirta in brnistra v 
Strunjanu, do sadja kot je kaki, figa, 
žižola in granatno jabolko. Bito je 
tudi veliko živalstva, od rakcev v 
Dragonji, preko koz na Krasu pa do 
ptic v Strunjanskih solinah. V teh 
oddajah sem predstavila tudi veliko 
krajev in način življenja v Istri.
S takšno tematiko, obogateno še s 
pomorskimi in kulturnimi temami 
sem nadaljevala v polurnih oddajah 
Nedeljska reportaža, ki sem jih sama 
tudi urejala.
Prav tako sem že devet let urednica za 
30 minutno oddajo Na obisku. Zanjo 
tudi novinarsko delam reportaže o 
ljubiteljski ustvarjalnosti in kulturni 
dediščini Primorske in zamejstva, /z 
piranske občine sem jih naštela točno 
50, kar pomeni, da imamo veliko 
umetniškega potenciala !
V vseh teh letih sem delala tudi 
za druge, tuje oddaje, predvsem 
prispevke za dnevnoinformativni 
program in za oddaje o kulturi, ki so 
jih dnevno objavljali na nacionalni 
televiziji

Pa je res, da sredi te zagnanosti 
odhajate v pokoj ?

"Res je. Odhajam s 30. decembrom 
2010, da me slučajno ne zadene nov 
pokojninski zakon in mi oklesti že 
tako skromno pokojnino ”.

35 let vas gledamo na ekranu in 
mislimo, da imate dobro plačo in še 
kakšen privarčevan kupček v Švici, 
saj ste vendar zvezda...Morda kaj 
prikrivate..., a ni to zdaj moderno?

“Na žalost je živa resnica, da 
imamo zaposleni na TV Slovenija 
podpovprečne plače.
Ne govorim o tistih, ki imajo 
individualne pogodbe, ker o njih ne 
vem kaj dosti povedati.
Sem pa imela v preteklosti honorarje, 
ko sem ob delu napovedovala ali 
kaj naredila v prostem času ali ob 
nedeljah, recimo kakšne radijske 
prireditve kot je Prizma optimizma, 
Veseli tobogan ali Jagode in 
podoknice ter Glasbo po željah , da 
sem si zaslužila kakšen dinar ali 
tolar in sem lahko plačevala kredite 
za stanovanje in omogočila sebi in 
sinu urejeno življenje..Sploh pa so 
nas ljudje že v socializmu primerjali 
z zahodnjaškimi zvezdnicami. No, 
nekaj je že dišalo po tem glamurju 
in če bi že bilo naše delo primerljivo 
z njihovim, nikakor niso primerljivi 
dohodki, kajti mi smo majhna država 
in ne moremo pričakovati plejade 
mega plačanih zvezd”.

Ste zadovoljni s svojim življenjem? 
In kaj si obetate od prihodnosti ?

“Zadovoljna sem, da sem našla svoj 
način življenja, ki mi daje energijo in 
me osrečuje. To pa je vsakodnevna 
telovadba tibetanskih vaj, razčiščeni 
odnosi z družino in prijatelji, 
brezmesna prehrana z veliko sadja 
in zelenjave, občutljivost za odnose 
do ljudi, živali in narave. Ne kadim 
, ne pijem alkohola, ne ponočujem 
in sploh zdravo živim. Poleg tega 
sem zelo zadovoljna, da sem sama 
odplačala kredite za stanovanje in si 
ga opremila s starimi kosi pohištva. 
Sicer pa sem vsak dan hvaležna 
bogu ali usodi, da imam centralno 
kurjavo, ker sem bolj zmrzljive sorte, 
da si lahko privoščim obisk frizerke 
Nadje v Izoli, da na kakšni razprodaji 
najdem lep kos obleke in mi potem 
šivilja Gina skrajša rokave, poglobi 
hlače in podloži ramena, da grem 
kdaj z Boštjanom in njegovo ženo k 
njenim staršem na kosilo, da gremo 
skupaj na kakšen travnik in tam 
mečemo žogo naši psički Pikici, da 
se srečamo z Nadjo ali Katjušo ali 
kakšno drugo prijateljico ob kavi in si 
zaupamo vse prigode minulega tedna, 
da grem nekajkrat letno na kakšen 
krajši izlet z Anbotom ali Farosom, da 
hodim na sestanke Društva prijateljev 
zakladov sv. Jurija v Piran, kjer prav 
zdaj pripravljamo razstavo Jaslic po 
piranskih cerkvah ali da sodelujem na 
prireditvah z društvom za oživljanje 
oblačilne kulture na prelomu 19. in 
20. stoletja, ko je bil dograjen hotel 
Palače v Portorožu in se imenuje 
Rosa Klementina po žlahtni vrsti 
vrtnice...in še bi lahko naštevala. 
Seveda sem zadovoljna, saj sem zelo 
težko prišla do tega, kar imam in do 
tega, kar sem ”.

Niste povedali, če boste še delali 
tudi na televiziji.

“Vtem času se v službi dogovarjamo, 
da bi še naprej ustvarjala oddajo Na 
obisku. To bi mi veliko pomenilo tako 
z vidika ohranjanja dela, ki me veseli 
in za katero imam nabranega še veliko 
materiala, kot tudi dodatek k moji ne 
preveč vzpodbudni pokojnini”.

Čestitamo vam za priznanje!
Franc Krajnc

DAN
STAREJŠIH
OBČANOV
V OBČINI 
PIRAN

Društvo upokojencev Piran je 27. 
oktobraletosorganiziraloDanstarejših 
občanov v občini Piran, namenjen 
članom društva upokojencev in vsem 
starejšim ljudem v občini Piran.
V dopoldanskem času sta Center za 
starejše občane v Luciji in Dnevni 
center Školjka v Piranu imela dan 
odprtih vrat, kjer so obiskovalci 
lahko spoznali življenje in dejavnosti 
stanovalcev oziroma uporabnikov 
storitev, kijih te institucije nudijo.

Osrednja prireditev se je odvijala 
ob 17 uri v Avditoriju Portorož, kjer 
smo imeli na ogled tudi čudovito 
razstavo ročnih in drugih del naših 
članov in članic, sodelovali so tudi 
otroci iz vrtcev Sv. Peter in Lucija s 
svojimi izdelki na temo jaz in moji 
stari starši.
Program je bil raznovrsten in pester, 
sodelovali so mladi glasbeniki iz 
glasbene šole Piran, plesna skupina 
Metulj iz Pirana, naše članice so 
se predstavile s svojimi recitali. O 
aktivnem staranju je predaval Milan 
Pavliha, profesor v pokoju, ki nam je 
z lastnim vzorom pričaral, kako se v 
starosti lahko počutimo mladostni. 
Prireditve se je v naše veliko 
zadovoljstvo udeležila predsednica 
ZDUS dr. Mateja Kožuh Novak, ki 
je poudarila pomembnost aktivnosti 
članov društva upokojencev in 
pohvalila naše delo.
Program so s svojimi pevskimi 
točkami povezovali skupina Svitek iz 
Sv. Petra.
Po zaključku programa je sledila 
skromna pogostitev in klepet 
obiskovalcev, katerih je bilo okoli 
200.

Prireditev je podprla občina Piran. 
Ponovno srečanje bo prihodnje leto 
27. oktobra.

Nives Vogrič

***

DRUŠTVO 
UPOKOJENCEV 

PIPAN ŽELI V 
NOVEM LETU 2011 
SVOJIM ČLANOM 
IN VSEM LJUDEM 
DOBRE VOLJE 

OBILO ZDRAVJA 
IN OSEBNEGA 

ZADOVOLJSTVA! 
SREČNO!

3. REDNA 
LETNA

SKUPŠČINA
SZZR

Predsednik UO Strelske zveze 
Zahodne regije (SZZR) Zoran 
Oražem sklicuje 3. redno 
skupščino, ki bo v ponedeljek, 20. 
decembra 2010, ob 17.00 uri v 
prostorih KS Portorož.
Na dnevnem redu je 11 pomembnih 
točk, vključno s poročili o delu 
UO, predlogim spremembe statuta 
in delnega sofinanciranja stroškov 
udeležbe reprezentance SZZR 
na mednarodnih tekmovanjih za 
mlajše kategorije.
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06 20. Četnici samostojne SCovenije iskreno 
čestitamo krajankam in krajanom 06čine Piran,

žetimo veseCe 6ožične praznike in 
Slovenska ljudska stranka STeČUO HOVO CčtO 2011.

Občinski odbor Slovenske ljudske stranke Piran

UVB (jiij)

Sodite pami

IE
- rezervoarji 
-filtri za deževnico
- plavajoči sesalni kompleti
- črpališča
- dodatna oprema

'te do 50 X pitne vode. Uporabite brezplačno
- (Biološke čistilne naprave 
od2-1000 (FE (prebivalcev)
- Cjreznice (z6iralne,dvo prekatne 
in troprekatne). Fredpripravljene 
za predelavo v čistilno napra

vabite breSB&nfežmlm.

ttr

ARIMEX TURE D.O.O. IVANČNA GORICA 
LJUBLJANSKA C. 2A

TEL. 01/78 69 270, 01/78 69 268 ali 051 / 852 -192 
E-maši: infe©arm@5c-armatur@.si

Btilnenaprave-dezevnica.si

AVTOMOBILSKA ZAVAROVANJA Z NOVO
ODŠKODNINSKO ASISTENCO
V primerih, ko je škodo povzročil zavarovanec druge 
zavarovalnice, si zagotovite hitro in kakovostno reševanje 
odškodninskega zahtevka pri zavarovalnici povzročitelja. 
Adriatic Slovenica vam prihrani vse odvečne poti in skrbi. In 
še več! Vaš osebni skrbnik vas bo obveščal o reševanju 
odškodninskega zahtevka in za vas uredil vse, da bo 
odškodnina izplačana hitro.

Mar ni to dober temelj za sklenitev novega prijateljstva?

/((•."080 1110') AdriaticSlovenica
......—— .J Zavarovalna druZba d.d. • Članica Skupine KD Group HH

www.adriatic-slovenica.si

Nagrade novinarkam RTV

Na slovesnosti v Cankarjevem domu v Ljubljani, 
14. novembra 2010, so podelili nagrade s 
priznanjem trem novinarkam Regionalnega RTV 
centra Koper-Capodistria.
Nagrade so prejele:
Nataša Segulin - odgovorna urednica Regionalnega 
RTV centra Koper-Capodistria.
Branka Preden - novinarka urednica.

Neva Zajc, za dokumentarni film Boris Pahor 
- Trnasti spomin.
Novinarke so si nagrade zaslužile za izstopajoče 
prispevke in večletno ustvarjalno delo. Izročil 
jim jih je generalni direktor RTV Slovenija mag. 
Marko Filli, kije ob tej priložnosti dejal, da naj 
bodo spodbuda tudi drugim sodelavcem za še 
bolj kakovostno in inovativno delo.

Izšla je 21. knjiga prof.dr. Marka Pavlihe

Nismo rojeni le zase: beležke učenca duhovnosti
V nabito polni dvorani Librisovega 
Antikvariata v Kopru je Ingrid Celestina, 
urednica nove knjige - Nismo rojeni le 
zase: beležke učenca duhovnosti, v sredo, 
8. decembra, predstavila avtorja izjemnega 
literarnega dela prof.dr. Marka Pavliho. 
Knjiga je izšla v Librisovi založbi na 174 
straneh, (cena je 20 EUR) in je že 21. po vrsti 
izpod peresa našega znanega avtorja. Večer 
je popestril Pavlihov dolgoletni prijatelj 
Tomaž Domicelj z John Lennonovo 
skladbo v slovenski različici. Na ta dan je 
bila namreč 30. obletnica Lennonovega 
»odhoda na drugi planet«. Za glasbeno 
presenečenje sta poskrbela tudi Pavlihov 
sin Benjamin in njegov prijatelj Rok, ki sta 
zaigrala na kitari.

Pavliha je prepričan, da lahko svet spremenimo na 
bolje z drugačnim mišljenjem in želi z nami deliti svoja 
razmišljanja o temeljnih vrednotah našega bivanja. Kot 
soavtor že napoveduje 22. knjigo z naslovom Mala šola 
retorike za pravnike, ki je v pripravi in naj bi izšla leta 
2011 pri GV Založbi.
Avtor prof. dr. Marko Pavliha je mednarodno priznan 
pravni strokovnjak, retorik, publicist in redni profesor 
za gospodarsko, transportno in zavarovalno pravo na 
UL FPP Portorož, v preteklosti pa se je uveljavil tudi 
kot pronicljiv politik. V svojem pisanju v omenjeni 
knjigi je povzel modrosti celotne zgodovine človeškega 
razuma, kjer se prepletajo spoznanja očetov zahodnih 
in vzhodnih civilizacij, od grških in rimskih mislecev 
pa vse do duhovnih učiteljev Bližnjega in Daljnega 
vzhoda, je v posvetilu zapisala Asja Širovnik.

Prejemnik priznanja Najvplivnejši pravnik
V četrtek, 9.12.2010, so v Ljubljani že desetič jubilejno 
podelili priznanje najvplivnejšim pravnikom, tokrat za 
leto 2010. V vplivno deseterico se je doslej osemkrat 
uvrstil tudi prof.dr. Marko Pavliha, ki je letos že četrtič 
prejel daleč največ glasov.

AKV

Plesna zgodba o Sneguljčici
Tudi letos je A rt dance studio Portorož priredil zimsko plesno produkcijo v 
portoroškem Avditoriju. Uvodoma so se predstavili mladi plesalci, člani plesnega 
studia A rt Dance Portorož s koreografijami v različnih plesnih zvrsteh: hip-hop, 
balet, modern dance in show. Sledila je premierna uprizoritev plesne pravljice 
Sneguljčica, v kateri je zaplesalo več kot trideset plesalk, od najmlajših sedemletnih 
deklic do izkušenih srednješolk. Zamisel in koreografija je delo Dane Petretič.
Plesalka, koreografinja in plesna pedagoginja seje že petič izkazala v tej zvrsti odrske umetnosti, kjer v predstavi združuje 
ples z osnovami gledališke umetnosti in bogato kostumografijo, kar nadgradi še z video kuliso. Zvok in video Siniša 
Bukinac.

AKV
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Dobrodelna dražba 
12 bari kov Vinakoper
Ček za 11.000 evrov Splošni bolnišnici Izola

V ponedeljek, 6. decembra 2010, je bila v kleti Vinakoper - v Vinskem baru Hiše 
refoška- tradicionalna, že 12. po vrsti, dražba dvanajstih barikov (sodčkov s 
po 225 litrov) najboljših in najbolj dozorelih vin. Osemnajstim dražiteljem so 
ponudili vina letnikov 2009 in 2010.
Organizatorji so tudi letos del izkupička (11.000 evrov) podarili pediatričnemu 
oddelku Splošne bolnišnice Izola. Za med sta šla sodčka shiraza, letnika 2009, 
pridelana v vinogradu Debeli rtič. Prvi sodček je bil prodan v Italijo, drugega 
pa je kupil Franci Jezeršek iz Hiše kulinarike, Sora pri Medvodah. Nekateri 
ljubitelji odlične kapljice praviloma vsako leto licitirajo, kot na primer Zvone 
Curk iz ugledne Restavracije Primorka Strunjan. Med morebitnimi kupci smo 
opazili tudi zdravnika in novinarja. In še cena za liter najboljšega iz barika 
(hrastovega sodčka): 18 evrov!

V Hiši refoška je te dni kar pestro. Na fotografiji: prodajalka Maja.
FOTO: FK-Primorski utrip.

Prvi festival belega tartufa
V Brezovici pri Gradinu so lahko obiskovalci tudi praktično spoznali - in 
okusili - specialiteto beli tartuf, ki se ga zaradi visoke cene ne moreš do sitega 
najesti, saj sicer služi kot odličen dodatek testeninam in drugim jedem. Po 
tartufih je v Brezovici dišalo med 26. in 28. novembrom 2010.
Kaj so tartufi? Tartufi so nenavaden, skrivnostni gomolj, ki se skriva pod 
zemljo. Človek ga zato sam kar tako ne more najti. Lahko pa tartufe (bele 
ali črne) zavoha posebej izurjeni pes ali svinja, ki po zaslugi svojega ostrega 
vonja nabiralcu pokaže skrita mesta, kjer bi se utegnil skrivati tartuf.
Izkušeni nabiralci tartufov, enega najdražjih dodatkov k jedem, poznajo 
številne znake, kijih vodijo do mesta, kjer bi utegnili rasti tartufi. Navadno jih 
iščejo v bližini posameznih debel in na obronkih gozdov, seveda pa ni odveč 
povedati, da gobarji in nabiralci poznajo svoje najbolj skrivne lokacije, kijih 
ne bodo izdali za nobeno ceno. In prav cena tartufa, zlasti belega, sega v nebo. 
Prodajajo jih tudi vložene v kozarcih.
Znotraj tartufov obstajajo številne podvrsti in vsaka od njih ima svoje lastnosti

V Istri (slovenski in hrvaški) rasteta predvsem dve vrsti tartufov: črni in beli. 
Sezona lova na kralja med tartufi - belega tartufa - se prične jeseni. Za dobrote 
tartufov v času festivala je poskrbelo Društvo tartufarjev Slovenske Istre.

Talaso Strunjan

Najboljši sommelier 2010 je Jure Tomič

Na zaključku tekmovanja za najboljšega 
sommelierja Slovenije v Hotelu Svoboda 
-Terme Krka - Talaso Strunjan, v sredo, 
17. novembra, je stroga komisija 
razglasila najboljšega poznavalca vin. 
To je za leto 2010 postal 29-letni Jure 
Tomič iz Brežic. V točenju penine 
iz magnum steklenice se je najbolje 
izkazala vodja strežbe iz hotela Venko, 
Metka Mavrič iz Dobrovega v Brdih. 
Jure Tomič bo tako tekmoval in se boril 
za slovenske barve na tem področju v 
tujini, sprva v Franciji.
Po razglasitvi in predstavitvi treh 
najboljših (Rok Kerin, Jure Tomič , 
Robert Dokler) je sledil kulinarični večer. 
Predaval je enolog Tilen Praprotnik. 
Prireditelj večera sommelierjev je 
bilo Društvo za razvoj pivske kulture 
Sommelier Slovenije in Talaso 
Strunjan.
FOTO: Primorski utrip.

Avditorij Portorož

3.
strokovno
srečanje
gostincev
V ponedeljek, 15. novembra 
2010, je bilo v Avditoriju 
v Portorožu 3. strokovno 
srečanje gostincev pri Obrtno- 
podjetniški zbornici Slovenije, 
ki sta ga organizirala Sekcija 
za gostinstvo in turizem pri 
OZS in Obrtno-podjetniško 
izobraževalno središče. Kot je 
zapisal MateMatjaž, predsednik 
Sekcije za gostinstvo in turizem 
pri OZS, sicer znani gostinec 
iz Portoroža, je bil osrednji 
del dogodka namenjen 
strokovnemu posvetu,
predstavitvi novosti, slovesni 
podelitvi priznanj za kakovost 
gostinske ponudbe, razglasili 
pa so tudi viteško vino.
Za gostince so pripravili 
dodatno strokovno 
izpopolnjevanje s 
predstavitvijo vin v 
Kleti Santomas. Lovska 
večerja po istrsko je 
bila v gostilni Trije 
lovci, svečana večerja 
ob glasbi pa je bila 
v restavraciji Tomi v 
Portorožu. V Avditoriju 
je bila 15. novembra 
tudi skupščina društva 
FIJET Slovenija, ki mu 
predseduje novinar 
RTV Slovenja, Drago 
Bulc.
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Močnejši na morju
Sirena in častne salve v pozdrav novi vojaški ladji Triglav 11

Po pristanku in 
svečanem sprejemu 
vojaške ladje Triglav 
11 na potniškem 
terminalu v Kopru,
21. novembra 2010, 
točno ob napovedanem 
času ob 14.00 uri, so 
slovenske pomorske 
sile postale močnejše, 
a ne strah zbujajoče.
Res je, da je prvi 
cilj ladje obramba 
pod očesom Nata in 
zračnim varovanje 
italijanskih sil, a 
ima še veliko drugih 
»civilnih« nalog.

Navkljub dežju je ladjo pričakalo 
najmanj 2000 ljudi, nekaj srečnežev 
pa se je do večera le lahko povzpelo 
nanjo in si jo podrobneje ogledalo. 
Ostali bodo lahko prišli na vrsto 
januarja 2011 ob praznovanju 430. 
mornariškega bataljona. Slavnostna

govornica je bila ministrica za 
obrambo dr. Ljubica Jelušič, ki je 
tudi javno priznala, da ta naše igrača, 
ponos Slovenske vojske, 
ni poceni, zato bodo z 
njo upravljali racionalno. 
Poudarila je, da Triglav še 
bolj dokazuje pomorsko 
naravnanost naše države, 
poslanec SD Luka Juri pa 
bi jo v izogibanje nadaljnjim 
milijonskim stroškom kar 
prodal. Na osnovi poplačila 
klirinškega dolga je ladja 
stala (z DDV) 50,5 milijona 
ameriških dolarjev + 
nadzor nad gradnjo 108.000 
dolarjev.
Letni stroški zanjo v 
slovenskem morju naj bi 
znašali kar 985.000 evrov. Pridobili 
smo jo tako, da je Ruska federacija 
kot naslednica ZSSR z njeno dobavo 
poplačala pretežni del klirinškega 
dolga do Slovenije, okoli 65 milijonov

dolarjev pa še lahko pričakujemo v 
gotovini.

To je večnamenska patruljna ruska 
ladja (v ruski ladjedelnici jo je krstila 
dekanja FPP Portorož dr. Elen Twrdy) 
tipa svetljak in je prva tovrstna v 
floti EU in zvezi Nato. Prirejena je 

za naše potrebe 
(za reševanje, 
čiščenje morja, 
kot učna ladja 
za pomorsko 
šolo ...), je 
dejal Andrej 
Pečar, poročnik 
fregate, poveljnik 
Triglava 11. 
Ladja je dolga 49 
metrov, široka 9,2 
metra, ima 2,2 
metra ugreza in 
tehta 385 ton. Ob 
tem ne smemo 
zanemariti naše 
prve dobre ladje 
Ankaran, ki ima 

prav tako svoje sidrišče v koprskem 
pristanišču.
Ladja Triglav 11 ima tudi sodobno

oborožitev - šest cevni 300- 
milimetrski top, opremljena je s 
šestimi raketami, dvema težkima 
mitraljezoma. V slovenske vode je 
vplula po italijanski strani.

Ministrica za obrambo dr. Ljubica Jelušič se je med 
prvimi povzpela na ladjo in pozdravila posadko.
FOTO: FK-Primorski utrip.

Takole je Marko Brecelj iz Društva prijateljev 
zmernega napredka Koper s somišljeniki delil 
letake proti nakupu ladje.

POBUDA VLADI RS
Prodajmo ladjo Triglav (če ne pa vsaj Ankaran)
»Slovenija je v času vlade Janeza Janše sklenila zapreti klirinški dolg z Rusijo 
in na ta račun kupila vojaško patruljno ladjo razreda „svetlyak“, ki jo je 
poimenovala Triglav.
Gre za skoraj 50 metrov dolgo bojno ladjo, ki je bila (večinoma v promocijske 
namene) poimenovana večnamenska, saj naj bi bila uporabna tudi za reševanje 
na morju. Njena uporabnost je vprašljiva, predvsem glede na oborožitev, 
ki med drugim vključuje tudi proti-ladijske rakete. Takšna oborožitev pa je 
uporabna le v primeru, da bi dejansko upoštevali možnost, da bomo to ladjo 
uporabljali zato, da bi drugemu plovili grozili s potopitvijo, ali pa to celo 
izvršili!
Po drugi strani je njena uporabnost v civilne namene (reševanje na morju, 
posredovanje v primeru ekoloških nesreč) vprašljiva in spominja na metanje 
peska v oči. Te naloge bi lahko bistveno bolje opravljale druga, civilna plovila, 
kar nekaj celo vlačilci. Zato bi bilo smotrno, da bi raje nabavili drugačna 
plovila, bolj primerna za civilne operacije in bistveno cenejša, tako glede 
nakupa, kot vzdrževanja.
Poleg tega ne smemo pozabiti, da sam nakup ladje ni bil popolnoma brez 
denarnega toka, saj je morala Slovenija za svoje dodatne zahteve (kot na 
primer nemški motorji MTU) Rusiji plačati kar 15 milijonov evrov. Za 
primerjavo je to več, kolikor je država prihranila z zamrznitvijo določila 
Zakona o vrtcih (12 milijonov za leto 2011).
Temu gre še dodati ogromne vzdrževalne stroške, ki skupaj z amortizacijo 
pomenijo okoli 6000 evrov dnevno(l), ali okoli 3 milijone evrov letno za 
naslednjih 40 let. Skupaj nas bo ladja torej stala, v času predvidene 40 letne 
življenjske dobe, najmanj 120 milijonov evrov. Zato menim, da bi bilo dosti 
bolj smiselno, da se Slovenija te ladje čim prej znebi«.

Luka Juri, poslanec SD

Life +
Evropska sredstva Krajinskemu 
parku Sečoveljske soline
Podjetje Soline Pridelava soli d.o.o. je 19. novembra 2010 obiskal minister za okolje 
in prostor dr. Roko Žarnic, kjer so mu predstavili projekt MANSALT, ki v sklopu 
evropskega razpisa Life + prinaša Sečoveljskim solinam 7 milijonov evrov.

Z novinarske konference v Sečoveljskih solinah. FOTO: FK-Primorski utrip.

Kot je povedal mag. Andrej Sovine, 
vodja Krajinskega parka Sečoveljske 
soline in namestnik direktorja, 
Soline d.o.o., so v podjetju Soline 
Pridelava soli d.o.o. pripravili projekt 
MANSALT - človek in narava v 
Sečoveljskih solinah, ki je namenjen 
dolgoročnemu ohranjanju biotske 
raznovrstnosti na območju solin. 
Tako bodo v podjetju v naslednjih 
petih letih osredotočili vse sile za 
obnovo čelnih in morskih vodnih 
nasipov za nadzor vodnega režima, 
obnovo v preteklosti degradiranih 
območij in za aktivnosti s ciljem 
osveščanja javnosti o pomenu 
tradicionalnega solinarstva.
Znano je, da jim narava letos ni bila 
naklonjena; deževje, močne poplave 
ter zato izjemno skromna letina (le 52 
ton soli, leta 1946 pa 45 tisoč ton!) so 
skorajda sjiravile v obup tamkajšnje 
delavce. Se en dokaz, da je glede 
pridobivanja soli, ki je v Sloveniji 
povprečno letno porabimo okoli 60 
tisoč ton (za prehrano, industrijo in 
posipavanje cest) v Sečoveljskih 
solinah veliko tega odvisno od 
vremena!

Izjemna pestrost 
rastlinskih in 
živalskih vrst
Sečoveljske soline so zaradi izjemne 
pestrosti rastlinskih in živalskih 
vrst ter ogroženih življenjskih 
okolij uvrščene v ekološko omrežje 
NATURA 2000, ki v državah 
članicah EU povezuje biotsko najbolj 
zanimiva območja.
Projekt je v sklopu Life + Narava in 
biotska raznovrstnost dobil finančna 
sredstva v višini 7.056.366,00 evrov, 
od tega prispeva Evropska unija 
3.439.983,00. Podjetje Soline d.o.o. 
je primaknilo 210.001,00 evrov.
Sicer pa EU v finančni perspektivi 
2007-2013 namenja za okoljske 
projekte 1,7 milijarde evrov. 
Novinarske konference sta se 
udeležila tudi župan Občine Piran 
Peter Bossman in Danilo Tomščič, 
direktor prodaje in marketinga v 
družbi Mobitel d.d. Ta družba je 
100-odstotna lastnica podjetja Soline 
d.o.o.
Župan Peter Bossman je izpostavil 
vpletenost solin v lokalno območje, 
pa tudi izjemen pomen solinskih 
polj za pridelavo soli ter razvoj

V solni sezoni 2010 skromno, le 52 ton soli.

turizma. Pri tem naj dodamo, da so 
v Sečoveljskih solinah pripravili tudi 
solne bazene za turiste.
Danilo Tomšič pa je med vsemi 
povedal najbolj zanimive prijazne 
besede, da je Mobitelu (v družbo 
Soline vstopil leta 2002) veliko 
do Sečoveljskih solin, da finančno 
pomagajo hčerinski družbi Soline 
d.o.o. pri projektih ter da jim ni prvi 
cilj dobiček.
Direktor Solin 
d.o.o. AlojzJurjec 
je povedal, da je 
letošnji projekt 
poseben, ker je 
prvi, ki predvideva 
celovito 
rekonstrukcijo 
celotnega območja 
solin in stremi 
k dolgoročni 
ohranitvi biotske 
raznovrstnosti na

tem območju. Najavil je tudi odprtje 
(26. 11. 2010) še ene nove trgovine 
Solni cvet v Portorožu, Obala 33.

Kdo bo uredil kanal?
Odprto je ostalo še pomembno 
vprašanje ureditve Jernejevega 
kanala, ki zaradi izpustov na črno 
privezanih plovil in slabega pretoka 
vode postaja ekološko vprašljiv. Na 
potezi je kajpak spet država!
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Ob odprtju Srednje tehniške šole v Kopru

Investicija v šolstvo 
je prava pot iz krize

V ponedeljek, 29. novembra 2010, so 
v Kopru odprli sodobno Srednjo 
tehniško šolo. Objekt je zgrajen na 
nekdanjem Tomosovem zemljišču pri 
Mercatorju in ga sestavljajo trije sklopi 
- osrednji šolski del s kletno etažo in 
z dvema nadstropjema, telovadnica 
v velikosti rokometnega igrišča in 
stavba z delavnicami. 27 učilnicam 
za teoretični pouk se pridružuje še 13 
delavnic in nekaj frizerskih salonov.
V šoli je prostora za 800 dijakov,
zdaj jih je v vse 
programe vpisanih 
572, poleg
tega so koprski 
univerzi oddali 
štiri predavalnice 
(učilnice) in
kabinet za
70 študentov 
aplikativne 
kineziologije. S 
poukom v novi 
šoli bodo pričeli 
3. januarja 2011.
Naložba, ki bo 
odprla novo 
poglavje v razvoju in vlaganju v 
tehnično znanje mladih v Istri, 
je vredna 18 milijonov evrov. 
Sodelovanje gospodarstva in šolstva 
je izrednega pomena. Tega se zavedajo 
tudi v Cimosu, ki so se vabilu na 
slovesnost z veseljem odzvali.

Srednja tehniška šola Koper je 
namreč vse od svojega začetka leta 
1957 delovala v starem mestnem 
jedru in do danes izobrazila na tisoče 
orodjarjev, ključavničarjev, strugarjev, 
avtomehanikov, inštalaterjev, strojnih 
mehanikov, obdelovalcev kovin, 
strojnih tehnikov, frizerk in frizerjev, 
nazadnje pa tudi mehatronikov 
operaterjev, računalnikarjev in 
gimnazijcev. Več kot pol stoletja je 
njene šolske klopi grela množica 
dijakov, med katerimi lahko najdemo 
tudi danes priznane strokovnjake, 
ki zasedajo najvišja vodilna mesta v 
gospodarstvu tako pri nas, kot tudi 
onkraj slovenskih meja.

Prostori stare šole so bili že dolga 
leta neprimerni, dotrajani, zastareli 
in brez ustrezne opreme, obstoječe 
športne površine in delavnice za 
praktični pouk pa so dobesedno 
nefunkcionalne. Pred štirimi leti je 
občina Koper ministrstvu za šolstvo 
podarila približno 8000 kvadratnih 
metrov zemljišča v neposredni 
bližini Tomosa. S podpisom dveh 
listin, pogodbe za finančni najem 
med pristojnim ministrstvom in NLB 
Leasingom in podpisom dogovora 
o sodelovanju pri gradnji Srednje 
tehniške šole med ministrstvom in 
Mestno občino Koper ter s postavitvijo 
temeljnega kamna le leto zatem, pa se 
je zgodba začela počasi razpletati.

Ravnatelj Iztok Drožina je ob 
otvoritvi novih prostorov povedal, 
da se s tem piše novo obdobje 
Srednje tehniške šole Koper. »Želimo 
ustvarjati prihodnost! Naša nova in 
sodobna šola nam to omogoča, okolje 
to od nas pričakuje in naša vest nam 
to nalaga. To je za nas neskončno 
pomembna pridobitev. Danes so 
dovoljene sanje. Jutri je nov dan, za 
nas šolski«. Ob otvoritvi je prejel tudi 
poseben obesek za ključe, da jih ne bi 
zgubil oziroma preveč časa iskal.

Na otvoritvi, zgodovinskega pomena, 
so bili povabljeni številni gostje, med 
njimi tudi minister za šolstvo in šport, 
dr. Igor Lukšič, koprski župan Boris 
Popovič in nekdanji ravnatelji ter 
dijaki Srednje tehniške šole Koper.

»Danes je velik dan, je praznik za 
Koper, šolo in slovensko šolstvo. 
Ne verjamejo vsi, da je prava pot iz

krize investicija v šolstvo. Mi, ki smo 
zbrani tu, smo gotovo prepričani, 
da je prav šolstvo edina dolgoročna 
pot v dvig kvalitete življenja ljudi,« 
je dejal minister Lukšič v svojem 
nagovoru. Med drugim je povedal, da 
je nova Srednja tehniška šola Koper 
v zadnjem obdobju največji zalogaj 
ministrstva za šolstvo in šport. Po 
njegovih besedah je šola izjemna 
pridobitev na seznamu slovenskih 
srednjih šol, zato dijakom in učiteljem 
polaga na srce, naj dodobra izkoristijo 
razvojne in profesionalne možnosti, 
ki jim nudi ta izobraževalni prostor. 
»Danes lahko s ponosom v očeh 
zremo v novo pridobitev, ki je 
namenjena predvsem vam dijakinje 
in dijaki, saj ste prav vi tisti, ki jo 
najbolj potrebujete in si jo v resnici 
tudi najbolj zaslužite, namenjena pa 
je tudi vsem učiteljem in pedagoškim 
delavcem, ki bodo lahko odslej svoje 
delo opravljali še bolje. V Mestni 
občini Koper se zelo dobro zavedamo, 
kako pomembno vlogo v današnji 
družbi igra izobrazba in hkrati dobro 
vemo, da je kakovostno zasnovana 
vzgojno izobraževalna ustanova 
bistvenega pomena za osebnostni 
razvoj in tudi profesionalno rast 
posameznikov. In prav zato si 
že vsa leta mojega županovanja 
prizadevamo, in to nam tudi več kot 
očitno uspeva, da bi imele prav šole 
na Koprskem kar najboljše možne 
pogoje, ki omogočajo nemoteno, 
profesionalno in kakovostno delo tako 
učiteljem in profesorjem, kot seveda 
tudi učencem, dijakom in študentom,« 
je nagovoril številčno občinstvo Boris 
Popovič, župan MO Koper.

Prireditev so zaključili z zahvalo s 
podelitvijo simboličnih daril tistim, ki 
so projekt izgradnje nove šole uspešno 
pripeljali do konca in z mislijo »Vse 
sanje se uresničijo, če le imamo 
dovolj poguma in če jim sledimo. 
Mi smo jim! Sanje mnogih generacij, 
dijakov, učiteljev, ravnateljev....so se 
uresničile.«

Otvoritev, ki je potekala v novi 
telovadnici, je popestril tudi glas Lee 
Sirk ob spremljavi na kitaro Aleša 
Vilerja in Gabra Radojkoviča.

BK

Sprejem 12 najboljših študentk in študentov
Ob svetovnem dnevu študentov je rektor Univerze na Primorskem prof. dr. Rado 
Bohinc sprejel najboljše in jim čestital

Ob svetovnem dnevu študentov, ki ga 
sicerponazarjagibanjein prizadevanje 
študentov za demokratično 
izobraževanj eter demokratično družbo 
in katerega začetki segajo v leto 1939, 
ko so nacisti 17. novembra zavzeli 
študentske domove praške univerze, je 
prof. dr. Rado Bohinc sprejel najboljše 
študentke in študente in jim osebno 
čestital ter izrazil zadovoljstvo nad 
njihovimi prizadevanji in uspehi. Tako 
se je skupaj z rektorjem in ostalimi 
predstavniki vodstva Univerze 
na Primorskem ter predstavniki 
Študentskih svetov posameznih 
pedagoških članic zbralo dvanajst 
najboljših (po šest z dodiplomskega in 
podiplomskega študija) z vseh petih 
fakultet in, zaenkrat še visoke šole: 
Martina Rodela (UP FHŠ), Kristina 
Pušnik in Matej Hren (UP FTŠ

Turistica), Tanja Vasle in Manuela 
Maršič (UP FM), Nena Mahmutovič 
in Tjaša Prudič (UP PEF), Anita Kos 
in Tadeja Bizjak (UP VŠZI) in Nastja 
Cepak (UP FAMN1T). Podiplomska 
najboljša študenta Andrej Šemrov 
z UP FHŠ in Mojca Golež z UP 
FAMNIT se zaradi drugih obveznosti 
sprejema nista mogla udeležiti, sta pa 
z navdušenjem sprejela vest o tem.

Kriterij izbora najboljših je bila 
dosežena najvišja skupna povprečna 
ocena, tako da so vsi izbrani kandidati 
imeli ocenjeno povprečje nad 9, od 
tega jih je enajst imelo celo skupno 
oceno nad 9,5. To so študentje 
dodiplomskega in podiplomskega 
študija2. stopnje, vključnozabsolventi.

Rektor je študente nagovoril:»Vi ste 
naši promotorji, ambasadorji naših 
prizadevanj za večjo kakovost, zato 
da se na lestvici najboljših univerz z 
vsega sveta pomikamo navzgor. Ste 
zmagovalci, ki se ne zadovoljijo s 
tistim, kar se od njih pričakuje. Želite 
še več. Taka naravnanost omogoča, 
da je univerzitetna praksa kreativna 
in daleč proč od običajne. Taka 
naravnanost j e tudi kazalnik kakovosti 
univerze in vseh, ki jo soustvarjamo. 
Zato ne dvomim, da vas na vaši 
nadaljnji poti čaka uspešna kariera.«

V pogovoru s študenti smo dobili 
kar nekaj zanimivih sporočil: da je 
potrebno biti aktiven, sodelovati na 
predavanjih, postavljati vprašanja, 
vložiti veliko napora v sam študij in 
v to, da se dosežejo nadpovprečni 
dosežki, k čemur nedvomno 
pripomorejo vztrajnost, doslednost in 
stremljenje k izpolnitvi zastavljenega 
cilja; obenem so študentje pohvalili 
naše profesorje, ki so se pripravljeni 
ukvarjati z vsakim posameznikom, so 
inovativni pri podajanju učnih vsebin, 
teorijo odlično povezujejo s prakso.

proces. Te stvari namreč sedaj niso 
dobro urejene, saj univerze ne morejo 
voditi svoje raziskovalne politike, 
ker je le-ta odvisna od uspešnosti 
posameznikov na javnih domačih in 
mednarodnih razpisih. Zato se, kot je 
poudaril rektor, na UP zavzemamo za 
ustanoviteljsko financiranje univerze.

Poleg tega je pomembno, da se v 
evforiji k večji uporabnosti znanj 
ter usmerjenosti k inovacijam in 
konkurenčnosti ne zanemarijo 
t.i. temeljne znanosti, kot npr. 
humanistične znanosti. Negovanje teh 
j e pogoj za razi skovanj e vsega ostalega 
in pogoj za kakovost univerze, zato 
smo se na UP zavzeli za to, da se v 
omenjeni dokument bolj razločno in 
prednostno opredeli raziskovanje na 
temeljnih znanstvenih področjih.

Da je poleg dobrih ocen prav tako 
pomembno krepiti tudi socialne in 
družbene vezi v času študija in ob 
pestrih obštudijskih dejavnostih, so 
si bili enotni vsi prisotni.

Rektor je po zaključeni slovesnosti 
podal tudi informacije, vezane na 
35. sejo Senata UP. Izpostavil je 
oblikovanje pripomb na dokument, 
ki se pripravlja na nacionalni ravni, 
t.j. Nacionalni program za področje 
raziskovanja in inovativnosti. V 
zvezi s tem je bila podana osnovna 
zahteva: univerzo naj se kot javno 

raziskovalno organizacijo obravnava 
drugače kot ostale javno raziskovalne 
institucije in se ji s tem zagotovi 
stabilna sredstva za financiranje 
raziskovalnih dejavnosti, kar j e pogoj 
za dober in kakovosten študijski

Miretla Banica

Tradicionalno 
srečanje borcev
Krajevna organizacija Zveze združenj borce za vrednote 
NOB Lucija je povabila vse svoje članice in člane, 
njihove svojce in prijatelje na prednovoletno srečanje, ki 
bo v ponedeljek, 20. decembra, ob 17. uri v restavraciji 
Kartpokal v Luciji.
Vse naj boljše v novem letu2011 jimbo zaželel predsednik 
krajevne organizacije Janez Gerkšič. Odmevali bodo 
tudi prijetni zvoki harmonike.
Prednovoletno srečanje članov občinske borčevske 
organizacije Piran je bilo v sredo, 15. decembra, v 
prostorih KS Lucija.

Mali Princ
V četrtek, 23.12, ob 19:30 v Gledališču 

Tartini Piran v izvedbi SNG Maribor
Avtorski projekt Diega ile Bree
Igrajo: Tijuana Križman Hudernik, Ksenija Mišič, Peter 
Boštjančič.
Organizator: Primorski polenti festival v sodelovanju z Občino Piran.
Francoski pisatelj Jean-Bapliste Marie Roger de Saint-Exupery 
(1900-1944) seje že kot deček začel zanimati za svet znanosti 
in literature. Vzljubil je letalstvo in mu tako rekoč posvetil svoje 
življenje. V poletih je našeI navdih za svoja literarna dela - Južni 
kurir, Nočni polet, Veter, pesek in zvezde. Bojni pilot in kultni 
roman Mali princ. Exuperyjevo življenje se je končalo tam, kjer 
ga je živel - v zraku. Med izvidniškim poletom nad Korziko so 
Nemci sestrelili njegovo letalo._____________________
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Razstava v Miljah in Kopru

Na poti vrednotenja kulturno umetniške 
dediščine skupnega obmejnega prostora
V Miljah (Muggia) pri Trstu 
in v Kopru so 24. novembra 
oziroma v Kopru 2. decembra 
odprli razstavo del znanega 
likovnega umetnika Lojzeta 
Spacala - Krajine dvajsetega 
stoletja, obiskovalci pa so 
lahko prisluhnili tudi recitalu 
iz opusa Borisa Pahorja "Moj 
tržaški naslov"...
S projektom Boris Pahor - Lojze 
Spacal Krajine dvajsetega stoletja, 
Milje in Koper stopata na pot 
vrednotenja skupnega obmejnega 
prostora. V Miljah (odkoder so naše 
fotografije) je bila razstava v občinski 
galeriji G. Negrisin, Trg Marconi 1 in 
v Muzeju mednarodne umetnosti Ugo 
Čara.
Številne obiskovalce, med katerimi 
so bili tudi iz Slovenije, iz Obalnih 
galerij Piran ravnatelj Anton Biloslav, 
so pozdravili miljski župan dr. Nerio 
Nesladek, ki je poudaril odprtost 
meje in sodelovanje med narodoma, 
podžupan Kopra, predstavnik 
italijanske narodnosti Alberto 
Scheriani in Barbara Negrisin. O liku 
in delu preminulega Lojzeta Spacala 
je govoril kustos razstave Franco 
Vecchiet. Razstavo si je ogledal tudi 
Spacalov vnuk Martin Spacal.
Boris Pahor in Lojze Spacal sta močno 
zaznamovala likovno in literarno 
ustvarjanje dvajsetega stoletja, njun 
opus pa je tudi časovno in pomensko 
izjemen.

Kustos razstave Franco Vecchiet. Udeležence razstave v Miljah je 
pozdravil tudi župna dr. Nerio Nesladek (na sredini).

M Občinska 
galerija G. 
Negrisin v 
Miljah.

FOTO: FK-
Primorski
utrip.

Tradicionalno srečanje delavcev in 
upokojencev Primorskih novic

Pogostitev v restavraciji hotela Maestoso v Lipici.

morali zagotoviti rezervacije za okoli 
300 tisoč evrov za morebitno izplačilo 
tožbenega zahtevka nekdanje 
direktorice Barbare Verdnik, kar pa 
lahko PN pripelje v rdeče številke. 
Zadeva je sedaj še v revizijskem 
postopku.
Delavce PN je pozdravil tudi 
nekdanji direktor Primorskih novic 
Franc Krajnc, ki ga je po prometni 
nesreči leta 1990 nasledila novinarka 
Barbara Verdnik. Poudaril je pomen 
pripadnosti družbi in še vedno dobro 
usidranega časnika, čeprav tudi 
Primorske novice čutijo konkurenco 
ostalih tiskanih medijev, zlasti tudi 
brezplačnikov. Trenutno je namreč 
v razvidu medijev pri ministrstvu za 
kulturo vpisanih neverjetno veliko 
število 1.035 različnih medijev, od 
tega okoli 712 tiskanih.

Na prednovoletnem druženju, 
3. decembra, v restavraciji 
Maestoso v Lipici so se zbrali 
delavci in upokojenci osrednje 
regionalne časopisne hiše 
Primorskih novic. Zaradi
izjemno slabega vremena se 
jih je zbralo nekoliko manj kot 
običajno. Najprej so si ogledali 
galerijo Avgusta Černigoja, nato 
pa so si v sproščenem vzdušju 
izmenjali voščila. S Koprskega 
sta se udeležila srečanja tudi 
nekdanja urednica kulture
Cveta Guzej Sabadin in nekdanji 
direktor PN Franc Krajnc.

Direktorica PN Suzana 
Zornada-Vrabec se je
v svojem pozdravnem 
nagovoru zahvalila 
novinarjem in upravnim 
delavcem (teh je sedaj 
zaposlenih okoli 85), za 
uspešno delo v letu, ki se 
izteka. Dejala je, da se 
je prijavila na razpisano 
delovno mesto (prijave 
so tri) ter da so lahko 
z rezultati tekočega 
poslovanja, kljub krizi, 
ki je zajela tudi medije, 
zadovoljni. Žal pa so

Delavci PN so si ogledali galerijo Avgusta 
Černigoja.

Holdinški družbi Istrabenz 
ne grozi več stečaj
Z izkupičkom od prodaje Droge-Kolinske, za katero je 
hrvaška Atlantic Grupa odštela skupaj 382 milijonov 
evrov, neposredno na TRR Istrabenza pa nakazala 
243,1 milijona, bo holdinška družba Istrabenz, ki je v 
prisilni poravnavi, lahko do konca leta 2010 poravnala 
bankam okoli 100 milijonov evrov in se tako izognila 
avtomatskemu stečaju.

Spomnimo, daje skupina Istrabenz (Holding in Divizije) imela še pred dvema 
letoma skupaj kar 937 milijonov evrov vseh vrst dolgov, ki pa jih uspešno vrača, 
saj naj bi dolg do bank upnic doslej že skoraj prepolovili.
Atlantic Grupa seje držala dogovora in od pogodbene vrednosti 382 milijonov 
evrov, kolikor je znašala celotna kupnina za Drogo-Kolinsko, na TRR holdinške 
družbe Istrabenz neposredno nakazala 243,1 milijona evrov, za preostali del 
vsote (do 382 milijonov) v znesku 138,9 milijona evrov pa je prevzela dolgove 
Droge Kolinske do bank upnic.
Skoraj zagotovo je, da bo hrvaška družba sedaj namestila v podjetju Droga 
Kolinska svoje vodstvene kadre in kot so potrdili bodo nadaljevali z že utečeno 
proizvodnjo. Lahko se zgodi, da bo Tomaž Berločnik, kljub novemu lastniku, 
še naprej ostal predsednik družbe, ni pa več predsednik nadzornega sveta.
O tem kolikšen je še vedno trenutno skupni dolg Istrabenza vedo samo na 
upravi in v njihovem računovodstvu, ne pa morda kakšen medij, saj nekateri 
celo ne ločijo med dvema pravnima osebama v skupini Istrabenz, ki sta se 
ločeno zadolževali.
Tako na primer glavni direktor divizije Istrabenz turizem Marino Antolovič ni 
sodeloval (ali ni bil vprašan) pri dogovorih o zadolžitvah holdinške družbe. Ne 
vemo, ali naj bi res vse niti držal v rokah Igor Bavčar.
Zgodba o Istrabenzu se končuje relativno srečno, brez pretresov za delavce, kar 
je pri vsem še najbolj pomembno. Kaže tudi, da v Istrabenzu tudi ni mogoče 
najti tajkunskih zgodb.
Istrabenz tudi ni tovarna, ki ugasne stroje, v vrata vtakne ključ in delavci se 
znajdejo na cesti. Tu so Instalacije (rezervoarji, državne rezerve z gorivom), 
informacijska tehnologija, hoteli, turizem in podobno. Vse normalno posluje, 
čeprav je večina tega pod bančno hipoteko. Je pa res, da se že nekaj časa iščejo 
kupci hotela Kempinski Palače v Portorožu in Grand hotela Adriatic v Opatiji. 
Direktor hotela Kempinski Palače Thies C. Bruhn se ne sekira. Pravi, da sedanja 
pogodba o menendžerskem upravljanju hotela veleva, da jih ne more odsloviti 
noben novi lastnik.
Pa še ena zanimivost. Zna se zgoditi Istrabenzov računovodski čudež - ob 
številnih dolgovih in kapitalski osiromašenosti - dobiček! Če družba ob 
zapadlosti terjatev ne bo imela dovolj sredstev na svojem TRR bo zaznamovana 
kot nelikvidna, upnice pa bodo morale še nekaj časa počakati. Morda bo prišlo 
tudi do spodbudnega dogovora z upnicami o prehodu iz faze prisilne poravnave, 
kiji avtomatsko sledi stečaj, do faze prostovoljne poravnave?

FK

Tudi prošnja ni pomagala
Emica Štrumbelj Pahor iz Seče, ki so ji v prostorih Banke koper v Kopru 
neznani tatiči (domnevno romunski državljani) iz torbice izmaknili kuverto z 
dvema pokojninama (moževo in svojo) - in kriminalisti so Romune, ki so kradli 
po Kopru in Izoli, tudi izsledili, je 4. oktobra 2010 ponovno zaprosila Kazenski 
oddelek Okrožnega sodišča v Kopru, če ji lahko ti dve ukradeni, sicer skromni, 
pokojnini nakažejo.
Predsednica senata Tatjana Stojkovič Pavlovec je Štrumbljevi 8. novembra 
odpisla:“...kot smo vam že večkrat enako obrazloženo odgovorili, dejanje v 
vašo škodo ni zajeto v tožbo, zato zaseženega denarja, ki izvira iz različnih 
kaznivih dejanj, ne moremo izplačati iz tega kazenskega spisa“. Štrumbljeva te 
pravne formulacije ne razume ter je sedaj verjetno že dokončno obupala in bo 
morala pozabiti na dve ukradeni pokojnini. Zaseženi denar ostaja državi!

V

Časar upravičen 
do odpravnine?
Robert Časar, nekdanji predsednik uprave Luke Koper d.d., bi moral v 
skladu s pogodbo o zaposlitvi prejeti 12 bruto plač odpravnine v skupnem 
znesku 248.000 evrov. Časarja in njegovega namestnika Alda Babiča so 
nadzorniki junija 2009 krivdno razrešili in menijo, da Časar zato ni upravičen 
do odpravnine. Očitajo mu, najmanj kar je, negospodarno ravnanje, kar pa 
je treba seveda tudi konkretno dokazati. Časar v tožbi zoper Luko Koper 
nakazuje drugačne podatke - podatke visoke fizične rasti poslovanja. Sedaj 
meljejo sodni mlini, ki lahko celo ugotovijo upravičenost Časarjeve zahteve. 
Menedžerska pogodba je pač dvostranski pravni akt in jo je treba spoštovati 
ter je ni mogoče kar tako enostransko razvezati, spreminjati, dopolnjevati. Ali 
je bila škodljiva bo ugotovilo sodišče. Sejo nadzornega sveta je takrat vodila 
Olga Franca - podpredsednica SLS (sedaj kandidatka za županjo Mestne 
občine Koper), predsednik NS pa je bil Boris Popovič. Zoper Časarja vodi 
Luka Koper odškodninsko tožbo za okoli 32 milijonov evrov. Vse bo znano 
čez dober mesec dni.

Kdo je pobral občinske oljke?
Reprezentančni občinski oljčnik avtohtonih sort oljk na Forma vivi je letos 
odlično obrodil. Zanj po pogodbi z Občino Piran kot lastnikom oljčnika skrbi 
oziroma upravlja z nasadom Oljkarsko društvo Štorta Piran, ki organizira 
pobiranje in stiskanje oljk, olje pa služi kot protokolarno darilo Občine Piran. 
Društvo Štorta je že nekaj časa brez predsednika in zato ni dejavno. Predsednik 
Denis Fakin že pred časom odstopil. Pravi, da ne ve kdo je „očistil“ oljčnik, 
sumi pa, da nekdo blizu društva. Upati je, da bo olje priteklo v prave steklenice, 
prispelo na pravi naslov in služilo pravemu namenu.
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15 let Fakultete za management Koper

Na Bernardinu slavnostna 
akademija in podelitev 200 diplom
V Grand hotelu Bernardin je bilo 4. decembra 2010 veselo. Tako za okoli 800 gostov in 200 diplomantov. Fakulteta 
za management Koper Univerze na Primorskem je proslavila 15. obletnico delovanja, hkrati pa so dvanajstič 
svečano podelili diplome. Tokrat kar 200 študentom in študentkam, ki so uspešno končali visokošolski strokovni 
študijski program, specialistični, magistrski in doktorski študijski program.

Čestitke novemu magistru Igorju Kolencu 
(župan Izole).

Nova magistrica Nevenka Bandelj iz Lucije.

Akademski pevski zbor 
Univerze na Primorskem je 
zapel Gaudeamus Igitur v 
priredbi Ambroža Čopija, 
nato pa sta na oder stopila 
slavnostna govornika; rektor 
Univerze na Primorskem prof. 
dr. Rado Bohinc, kije poudaril 
velik napredek fakultete, 
zlasti pa tudi množičen vpis 
rednih in izrednih študentov. 
Nekaj dobrih nasvetov 
diplomirancem kako naprej 
v življenju, sedaj ko imajo v 
rokah pomembno dokazilo o 
znanju - diplomo, je podala 
slavnostnagovornica, izr. prof 
dr. Anita Trnavčevič, dekanja 
Fakultete za management 
Koper. Diplomante, med 
njimi tudi dva magistra 
Nevenka Bandelj in Igor 
Kolenc (sedanji župan Izole), 
je pozdravil tudi predstavnik 
gospodarstva, prvi diplomant 
(takrat še Visoke šole za 
management), Dario Radešič 
iz Banke Koper d.d., ki je

poudaril kako pomembna je teoretična 
podlaga za dobro prakso.
Program so popestrili številni pevci in 
plesna skupina Maestro.

Pet doktorjev znanosti
V študijskem letu 2009/201 Oje na UP 
uspešno končalo študij 386 študentk 
in študentov, od tega okoli 200 v 
podiplomskih študijskih programih 
Fakultete za management, med 
njimi tudi pet, ki so si pridobili naziv 
doktorja znanosti;Žiga Čepar, Alojz 
Klaneček, Jože Kocjančič, Mašimo 
Manzin in Karmen Rodman.

◄ Dario
Radešič,
Banka
Koper. Prvi
diplomant
Visoke šole za
management
Koper
pozdravlja
diplomirance.

Nastop plesne skupine Maestro. FOTO: FK-Primorski utrip.

Proslavili 15 let Turistice
Na svečani prireditvi v portoroškem Avditoriju so podelili diplome 123 
diplomantom in magistrom. Med visokimi priznanji, ki jih je za 15. 
obletnico delovanja prejela UP Turistica je tudi plaketa Občine Piran, ki 
jo je dekanji Turistice, doc. dr. Aleksandri Brezovec, izročil župan Občine 
Piran Peter Bossman.
Svečana prireditev - slavnostna akademija ob 15. obletnici delovanja Fakultete 
za turistične študije Portorož, kije turističnemu okolju doslej prispevala že 1.720 
diplomantov, je bila v sredo, 15. decembra 2010, v portoroškem Avditoriju.
Na slavnostni akademiji so številne prisotne, študente in goste, nagovorili prof 
dr. Rado Bohinc, rektor Univerze na Primorskem, mag. Marjan Hribar, v.d. 
generalnega direktorja Direktorata za turizem pri Ministrstvu za gospodarstvo, 
mag. Maja Pak, v.d. direktorice Slovenske turistične organizacije, dekanja UP 
Turistice Portorož doc. dr. Aleksandra Brezovec in župan Občine Piran Peter 
Bossman, ki je dekanji Turistice v znak priznanja fakulteti za 15 let uspešnega 
delovanja izročil občinsko plaketo.
Turistica je v 15 letih prehodila pomembno razvojno pot, ki sojo v Avditoriju 
simbolično predstavili s sloganom “S cveta v svet”. Ob tej priložnosti so 
najzaslužnejšim podelili tudi priznanja, diplomantom in novim magistrom 
znanosti (123) pa so podelili diplome.
Visoko šolo za hotelirstvo in turizem - VŠHT (danes Fakulteta za turistične 
študije Portorož - Turistica) je leta 1994 ustanovilo turistično gospodarstvo 
skupaj z Adriatic Slovenico. Prvi dekan šole je bil Marjan Tkalčič.
Leta 1995 seje v šolo vpisala prva generacija študentov. Leta 2000 se VŠHT 
preimenuje v Turistico - Visoko šolo za turizem Portorož. Leta 2003 Turistica 
postane ustanovna članica Univerze na Primorskem. V letih 2004 - 2006 
organizira več znanstvenih posvetov in konferenc o turizmu ter skladno z 
bolonjskimi procesi aktualizira študijski program. Leta 2007 na Obali 1 la v 
Portorožu zgradijo novo moderno šolo v Portorožu . Leta 2008 DZ RS potrdi 
Turistici status fakultete. Leta 2009 fakulteta ustanovi Mediteranski inštitut 
za raziskovanje turizma in Klub partnerjev Turistice. Leta 2010 fakulteta 
razvije doktorski študij Inovativni turizem ter razpiše tudi magistrski študij 
- Dediščinski turizem in se vključi v priprave projekta Evropske prestolnice 
kulture 2012. Organizira tudi več aktualnih okroglih miz na temo turizem, 
turizem in mediji in podobno.
Na Turistici je danes 1.383 študentov, 76 zaposlenih, sodeluje s 54 
partnerskimi fakultetami v Evropi in svetu. Turističnemu gospodarstvu 
in institucijam v Sloveniji in v svetu je doslej prispevala že 1.720 
diplomantov.
(Fotoreportaža s prireditve na www.primorski-ntrip.si)

Nova knjiga

Tvorci slovenske 
pomorske identitete
V petek, 19. novembra 2010 so v Antikvariatu Libris v Kopru predstavili knjigo 
z naslovom “Tvorci slovenske pomorske identitete11, v kateri je 12 avtorjev 
opisalo 19 osebnosti, ki so trajno prispevale k razvoju slovenskega pomorstva.

Mednarodna nagrada Piranesi 2010
Podelitev je bila 21. novembra 2010 v Gledališču Tartini Piran. Prejela sta jo Maruša Zorec in Matjaž Bolčina 
za Naskov dvorec, Maribor. Nagrade je podelila ministrica za kulturo Majda Širca, številne udeležence pa je 
pozdravil tudi piranski župan Peter Bossman.

ZAKLJUČNO POROČILO ŽIRIJE

Mednarodno nagrado Piranesi so letos podelili dvaindvajsetič, arhitekturna delavnica v Piranu pa ima že precej daljšo 
tradiciji, saj je bila letos že osemindvajsetič!
Mednarodna žirija za nagrado Piranesi se je sestala 19. in 20. novembra 2010 v prostorih skladišča Monfort v 
Portorožu.

Člani mednarodne žirije, sestavljene 
iz letošnjih predavateljev, so bili:

• TiII Schneider | Schneider & 
Schumacher Architekten, Frankfurt, 
Germany

• Saša Begovič | 3LHD, Zagreb, 
Croatia

• Klaas Goriš | Coussee & Goriš 
architecten, Gent, Belgium

• Jurij Kobe | Atelier arhitekti, 
Ljubljana, Slovenia

• Quintus Miller | Miller & Maranta, 
Basel, Svvitzerland

• Victor Mestre | vmsa arquitectos, 
Lisbon, Portugal

• Paul O. Robinson | University of 
Florida, School of Architecture, 
Gainesville, USA

• Bijoy Jain | Studio Mumbai 
architects, Mumbai, India

Predsednik žirije: Bijoy Jain

34 projektov, razstavljenih na razstavi 
Piranesi 2010, so izbrali nacionalni 
selektorji posameznih držav: Avstrije, 
Češke, Grčije, Hrvaške, Italije, 
Madžarske, Slovaške in Slovenije.
16 študentskih projektov pa so 
izbrali selektorji z arhitekturnih 
fakultet iz Gradca, Dunaja, Splita, 
Zagreba, Pescare, Trsta, Ljubljane in 
Maribora.

Kriteriji selekcije za so bili:

• premišljena umestitev v urbani ali 
naravni prostor

• sodobna inovativna prostorska 
zasnova

• spoštljiv odnos do naravne in 
kulturne dediščine

• sodobno razumevanje 
tradicionalnih in avtohtonih 
arhitekturnih elementov

• inovativni detajli
• premišljena uporaba barve, 

materialov, teksture in svetlobe
• prostorska in oblikovna 

kontekstualnost

Knjigo so uredili Andrej Rahten, Mateja Matjašič Friš in Nadja Terčon. Prinaša 
18 poglobljenih biografskih študij (ena zajema dve osebi), ki obravnavajo usode 
pomorskih častnikov, ladjarjev, znanstvenikov, politikov in gospodarstvenikov, 
ki so s svojo dejavnostjo pomembno sooblikovali slovensko pomorsko usodo. 
Izšla je pri Založbi ZRČ v Ljubljani kot šesti zvezek knjižne zbirke »Življenja in 
dela« (Biografske in bibliografske študije 4).

Knjigo so predstavili mag. Nadja Terčon iz Pomorskega muzeja »Sergeja 
Mašere« v Piranu, prof. dr. Marko Pavliha s Fakultete za pomorstvo in 
promet Univerze v Ljubljani, prof. dr. Andrej Rahten iz Inštituta za 
kulturno zgodovino ZRC SAZU in vodja Založbe ZRC dr. Vojislav Likar.
Avtorji so znova poudarili, da je Slovenija pomorska država ter da lahko 
pričakujemo še kakšno delo, ki bo govorilo o zgodovini in razvoju slovenskega 
pomorstva.
FOTO: Breda Krajnc
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težka obsojenost na preteklo, 
biti svoj lastni prevod, kar sem. 
nepreklicno, nekaj se bo stalilo 
in obsodilo dan na upanje.

(Iz knjige Rezi v zlatem)

V okviru koprskega kulturnega društva AAC Zrakogled je nastal projekt 
BS-LP (Biti svoj lastni prevod), ki so ga kot performans predpremierno 
uprizorili v Gledališču Koper (30. novembra), nato pa trikrat v Galeriji 
SKUC v Ljubljani (od 8. do 10. decembra) v okviru programa Ljubljana 
svetovna prestolnica knjige 2010.

Režiser Urban Belina, avtor Gašper Malej in performerka Sonja Polanc 
se poslavljajo od občinstva, ki jim navdušeno ploska.

Performans BS - LP je nastal po scenariju in v režiji Urbana Beline ter po 
pesniški zbirki REZI V ZLATEM koprskega pesnika Gašperja Maleja, 
ki je prispeval tudi dramaturgijo. Besede in gibe je v mreži svetlobnih 
projekcij udejanila performerka Sonja Polanc s svojo znano igralsko- plesno 
veščino in vrhunsko interpretacijo poetičnih tekstov. Posebnost in obogatitev 
intermedijskega projekta je bila večjezičnost (sodelovanje številnih avtorjev), 
prava atrakcija pa specifično svetlobno oblikovanje in zvočni učinki, ki so bili 
mestoma kar dominantni. Tako ta performans seveda nima zveze s klasičnim 
gledališčem ali s standardno scenografijo, predstavlja pa zanimiv kontrapunkt 
Malejevi poeziji, obogateni z vizuelnimi simboli univerzuma, kar gledalca 
očara
in začara v zamaknjenost. K takemu vtisu so doprinesli poleg že omenjenih 
protagonistov tudi drugi sodelavci: Miha Erman z oblikovanjem zvoka, Žiga 
Kranjec kot razvijalec, Damir Rakovič s kostumografijo, Radovan Čok s 
fotografijo živega dogodka, Nastja Starič z masko in Jaka Varmuž z 
osvetljevanjem.
Raziskovalni proces uprizoritve je usmerjal ekipo v iskanje vzporednic med 
pesniškim ustvarjanjem, vizualno uprizoritvijo in v raziskovanje jezika kot 
matrice kulture. Ritem nenehnega spreminjanja scene s svetlobnimi efekti in s 
tekočo kartografijo popotovanja je brisal realnost in oznanjal »pokrajino, ki jo 
piše samota«. Tisti, ki pozna Malejevo pesniško zbirko Rezi v zlatem, je temu 
popotovanju lažje sledil.
Pesnik, prozaist, prevajalec, esejist, dramaturg in kritik Gašper Malej j e-avtor 
dveh pesniških zbirk Otok, slutnje, poljub (2004) in Rezi v zlatem (2009).
V predstavitvi druge zbirke je naš priznani pisatelj, pesnik in umetnostni 
zgodovinar Andrej Medved med drugim povedal, da Gašper Malej hoče več, 
veliko več od poezije, zato poet ostaja dvojen, razdvojen, razpet med željo po 
razkrivanju, osmišljanju življenja in ničnostjo sveta, ki ga obkroža. Morda je 
ta »več« izrazil v eni izmed pesmi v prozi v tej zbirki, ko je zapisal: najlepše 
zgodbe napišeš o nekom, ki je predaleč, celo pravljice si izmisliš, ki nikoli 
ne zadoščajo, vešče razporejaš lesketanje, dokler ne začne vdirati bolečina, 
v naključnosti, spoznanju, zaslepitvi... Morda pa je »več« zdaj, v novi obliki 
performansa.
Obe Malejevi pesniški zbirki je izdalo KUD AAC Zrakogled v Kopru.
V njem od leta 1996 sodelujejo pisci, prevajalci, ustvarjalci s področij 
uprizoritvenih in vizualnih umetnosti ter raziskovalci. Izvajajo projekte, ki so 
večkulturno orientirani in kritično reflektirajo pojave sodobne družbe. Posebej so 
aktivni na področju uprizoritvenih umetnosti, v literaturi in pri izobraževanju. 
Za prihodnje leto imajo načrte tudi za založništvo.
Vse hvale vredno!

ZDENKA LOVEC

ZD Piran dobil urgentno vozilo
Trgo ABC, Hypo Group in Adriatic Slovenica so kot donatorji prispevali levji 
delež sredstev za nakup urgentnega vozila, ki je skupaj z opremo veljalo okoli 
38.000 evrov. Svečana predaja vozila, na kateri sta se donatorjem zahvalila 
direktor ZD Piran Matjaž Krajnc in podžupan Občine Piran Gašpar Gašpar 
Mišičje bila v petek, 26. novembra 2010, pred Zdravstvenim domom Lucija. 
FOTO: Primorski utrip.

Četrti praznik KS Lucija
Pobuda nekdanjega predsednika Sveta KS Lucija o praznovanju goda Sv. Lucije, ki je hkrati 
praznik KS Lucija, se je prijela. Predlog o preimenovanju Lucije v Sv. Lucijo.

Župnik JanezKavčičizročapredsedniku 
Sveta KS Lucija Franku Fičurju kipec 
Sv. Lucije.

Krajane Lucije, ki so se 11. novembra 
zbrali v prostorih Trgovsko 
poslovnega centra (TPC) in praznovali 
god Sv. Lucije (kije 13. novembra), so 
pozdravili novoizvoljeni predsednik 
Sveta KS Lucija Franko Fičur, župan 
Občine Piran Peter Bossman, ki je 
krajanom obljubil park na prostoru 
sedanjega kartinga, kjer se bodo 
lahko družili, podžupan Gašpar 
Gašpar Mišič in lucijski župnik Janez 
Kavčič, ki je predsedniku Svata KS 
Lucija Franku Fičurju izročil kipec 
Svete Lucije. Prereditev, ki je trajala 
od 10. do 20. ure, sta povezovali novi 
občinski svetnici Andreja Flumar 
Fatorič in Zora Mužinič. V nedeljo,
13. novembra, na dan godovanja 
Svete Lucije, pa tudi že 11. in 12. 
novembra, je bila v lucijski cerkvici 
sveta maša. Že prej Gašpar Gašpar 
Mišič, sedaj pa tudi lucijski župnik 
Janez Kavčič, sta predlagala naj 
se kraj Lucija preimenuje v Sveto 
Lucijo, kot seje nekoč že imenovala.

Pobuda je vredna 
razmisleka, saj 
preimenovanje 
nosi s seboj 
tudi stroške 
zaradi menjave 
imenikov, 
uradnih evidenc, 
naslovov, 
napisov, osebnih 
dokumentov in 
drugo.
Letošnja
prireditev je bila 
dobro organizirana. Domačini so 

ponujali svoje domače 
pridelke; zelenjavo, 
oljčno olje, nakit, KS 
Lucija pa je poskrbela 
tudi za toplo malico, 
krofe in kuhano vino.
Na odru so se zvrstile 
številne predstave; 
za otroke, nastopile 
so plesalke Twirling 
kluba in plesna skupine 
Metulj, gledališka 
skupina Dekani, zapeli 
so Slavko Ivančič in 
klapa Solinar, mlade je zabaval cirkus 
Bufeto, zvečer pa je nekaj poskočnih 
zaigral Kvartet 7Plus.

Aktivistke Unicefa lani prodali 119 
lutk
Milena Butja je članica Društva za 
tretje življenjsko obdobje Faros Piran. 
Hkrati s svojimi kolegicami aktivno 
uresničuje poslanstvo “Piran, otrokom 
prijazno Unicefovo mesto” in kar 
nekaj let pridno izdelujejo lutke. V letu 
2009 so prodale 119 lutk, zaslužek 
2.380 evrov pa nakazale Unicefu v

Sveta maša v Luciji.

Ljubljani.
Letos so
poskrbele za 
nekaj novosti. 
Običajnim 
lutkam so se 
pridružile tudi 
tri temne polti. 
Morda po
kakšno odkupil 
tudi župan? 
FOTO: FK-
Primorski 
utrip.

SREČANJE ISTRANOV (Istrijanov) IZ SLOVENIJE S SLOVENCI V ISTRI
Tudi tako bi lahko rekli srečanju članov 
Društva istrskega prijateljstva s sedežem 
v Luciji s člani Slovenskega kulturnega 
društva OLJKA s sedežem v Poreču. 
Naše življenjske korenine so pomembne 
do zadnjega dne naše biti. Življenje nas 
»vrže« iz kraja v kraj, in dežele v drugo 
deželo...., korenine pa ostajajo in k njim 
se vračamo, saj nas - na različne načine - 
opozarjajo, da so kot temelji hiše. 
Predsednik DIP - društva istrskega 
prijateljstva Lucija je DENIS FAKIN, 
predsednica Slovenskega kulturnega 
društva OLJKA Poreč pa je MIRJAM 
PRAN.
Društvo istrskega prijateljstva ima sedež v 
Luciji, približuje se deseti obletnici. 
Slovenci, ki živijo v Poreču, so svoje 
društvo ustanovili pred slabimi petimi leti. 
Oni v Poreču se redno sestajajo, in imajo 
ob svojem programu delovanja - še eno 
posebno pravilo: na srečanju govorijo 
samo slovenski jezik. In tako negujejo

- kleti
AGROLAGUNA v Poreču. Skupaj smo 
občudovali najbolj moderno oljarno v 
Evropi in moderno vinsko klet.
Na prvem srečanju s Slovenci, ki žive 
v Poreču smo se dogovorili, da to ne 
bo zadnje! Z druženjem, negovanjem 
kulturne dediščine naših prednikov 
bomo nadaljevali in tako prispevali tudi 
k dobrososedskim odnosom ljudi z obeh 
strani reke Dragonje.
Sprehodili smo se po čudovitih, starih 
ulicah Poreča. Obiskali Eufrazijsko 
bazililko in prvo Sabomico. Prijazno nas 
je vodila kustosinja porečkega muzeja, 
Elena, za kar ji gre naša zahvala.
Ob zelo prisrčnem srečanju smo si ogledali 
tudi ZVEZDARNICO VIŠNJAN. 
Prijazno nas je sprejel gospod KORADO 
KORLEVIČ in nas seznanil o tem, daje 
na svetu kar veliko opazovalnic zvezd. 
Izvedeli pa smo predvsem to, da 
astronomija ni hobi-konjiček, in zgolj 
užitek opazovanja »romantičnega« 
zvezdnega neba, ampak je astronomija in 
vse kar je s tem povezano IZREDNEGA 
POMENA ZA PLANET ZEMLJO! 
Korado Korlevič je v Višnjanu pričel 
pionirsko delo opazovanja zvezd v našem 
Osončju. V svetovnih astronomskih 
krogih velja za najuspešnejšega 
astronoma na svetu doslej, saj je samo 
v obdboju od 1996 do 2001 sam odkril 
947 asteroidov, in v timu še 110 novih

svoje prvobitne korenine. 
Srečali smo se v ol

Člani DIP in SKD oljka Poreč pred oljarno Agrolagune. V prvi vrsti (od desne proti 
levi) predsednica SKD Oljka Mirjam Pran. Zgoraj predsednik DIP Denis Fakin.

Korado Korlevič, 
pionir danes 
astronomskega 
inštituta Višnjan.

nebesnih teles. Ob tej priliki nam je 
podal v roke košček meteorita, ki je 

na zemljo padel 
pred približno 40 
leti. Snov je zelo 
težka, hladna, 
nima videza ne 
železa, ne kamna... 
nedoločljiva snov. 
Observatorij 
zvezd, Zvezdarnica 
Višnjan je
pravzaprav 
ASTRONOMSKI 
INŠTITUT 
svetovnega slovesa, 
opremljen s

sodobno digitalno tehnologijo. Steklo 
teleskopra meri en cel meter! 
Zvezdarnico je ustanovilo Amatersko 
astronomsko društvo Višnjan, decembra 
1992. Kasneje, leta 
2005 je društvo 
in Znanstveno 
izobraževalni 
center Višnjan 
zvezdarnici 
dodelilo 
sedanji naziv,
ASTRONOMSKI 
INŠTITUT.
Sreča v nesreči pa 
je bila izgradnja 
nove, sodobnejše 
zvezdarnice na 
novi lokaciji,

v naselju TIČAN, nekaj kilometrov 
dlje od Višnjana. Ta lokacija je manj 
izpostavljena svetlobni onesnaženosti. V 
Višnjanu poteka tudi mednarodna šola 
za astronomijo.

Višnjan se danes ponaša s krajani, ki 
delujejo v največjih svetovnih centrih 
za astronomijo. Zvezdarnica v Višnjanu 
pa je digitalno povezana z neštetimi 
observatoriji po celem svetu. Izrednega 
pomena je namreč tudi medsebojno 
sodelovanje pri opazovanju in premikanju 
asteroidov. Čemur ljudje pravimo, da 
zvezde padajo....

(V sedanjem času je predmet opazovanja 
tudi meteorit, ki se navamo bliža Zemlji. 
Okoli leta 2029, možnosti sicer niso 
velike, a vendar, možno je, da se zaleti- 
pade, nekje v Mehiki...).

Izlet smo zaključili

Zvezdarnica Tičan pri Višnjani.
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v vasici Marušiči. 
V veselem vzdušju, 
bogatejši za nova 

. znanja in nova 
$2 prijateljstva, smo 

se srečni vračali v 
Slovensko Istro, 
kjer je naš dom.

Dragica Mekiš 
FOTO: 

Venčeslav Hvala.


